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§ 11 KFKS 2022/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar 2022-02-07 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2022-01-25 och 
revisionsrapport 9/2021 – Uppföljning av 
granskningar från 2019 
KFKS 2022/65 

 

Information från SKR gällande Modellkoncept 
för jämställdhet: 
Nästa omgång av Modellkoncept för jämställdhet 
skjuts fram till februari 2023 

 

Inbjudningar 
 

Inbjudan från SKR till Masterclass den 22 
februari 2022:  Medborgardialog - medskapande 
omställningsarbete med fokus på Agenda 2030 

 

Inbjudan från Jämställdhetsmyndigheten till 
kommuner; Delaktighet och deltagande i den lokala 
demokratin 

 

Övrigt 
 

Protokoll från KSSU och KSMU 2022-01-18 
 
Protokoll från KSAU och KSVU 2022-01-25 

 

 
- - - - - 
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§ 12 KFKS 2022/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2022-02-07 

 Ärende Beslutsfattare 
 

Datum 

1.  Ansökan om medfinansiering för utbyggnad 
av regionalt cykelstråk och säkerhetshöjande 
åtgärder för Värmdövägen och 
VikdalsvägenVärmdövägen  
KFKS 2018/438 

Enhetschef 
Exploatering 

2021-09-08 

2.  Tilldelningsbeslut i upphandling av Second 
Opinion 
KFKS 2021/1316  

Tf 
produktionsdirektör 
Välfärd skola 2022-01-19 

3.  Vidaredelegering beslutsattestanter NTN 
23xxx ansvar  
KFKS 2021/1157 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 2021-12-20  

4.  Inleda upphandling av digitala system till 
elevhälsojournaler 2021 
KFKS 2021/1111 

Tf 
produktionsdirektör 
Välfärd skola 2021-01-21 

5.  Tilldelningsbeslut i upphandling av 
elevhälsojournaler 2021 
KFKS 2021/1111 

Tf 
produktionsdirektör 
Välfärd skola 2022-01-21 

6.  Fullmakt att företräda Nacka kommun vid 
mark- och miljödomstolen i mål om tillstånd 
för vattenverksamhet inom fastigheten 
Neglinge 26:1 m.fl. 
KFKS 2014/39-026 Stadsdirektör 2022-01-24 

7.  Tillfällig stängning av Långsjöns förskola 
och erbjudande av omsorg till vissa barn 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-17 

8.  Tillfällig fjärr- och distansundervisning för 
årskurs 5 och 6 vid Järla skola 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-19 
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9.  Tillfällig fjärr- och distansundervisning för 
mellanstadiet på Jarlabergs skola 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-21 

10.  Tillfällig stängning av Myrans heldagsskola 
innefattande grundsärskola, 
gymnasiesärskola och fritidshem samt 
beredande av omsorg för vissa elever 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-24 

11.  Tillfällig delvis stängning av Myrans 
heldagsskola innefattande högstadiet på 
grundsärskola och gymnasiesärskola samt 
beredande av omsorg för vissa elever  
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-26 

12.  Tillfällig stängning av Östbacka förskola och 
erbjudande av omsorg till vissa barn  
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-26 

13.  Fortsatt tillfällig fjärr- och 
distansundervisning för mellanstadiet på 
Jarlabergs skola 
KFKS 2020/235 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-01-26 

14.  Redovisning av åtgärder till 
Skolinspektionen, dnr SI 2021:3022 
KFKS 2021/678 

Tf 
produktionsdirektör 
Välfärd skola 

2022-01-27 

15.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 20018 
KFKS 2021/1157 

 
 
Stadsdirektör 

 
 
2022-01-28 

16.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 20051 
KFKS 2021/1157 

 
 
Stadsdirektör 

 
 
2022-02-02 

17.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 20090 
KFKS 2021/1157 

 
 
Stadsdirektör 

 
 
2022-01-28 

18.  Beslutsattestanter 2022 för 
kommunstyrelsen, ansvar 20091 
KFKS 2021/1157 

 
 
Stadsdirektör 

 
 
2022-01-28 

19.  Fullmakt att företräda Nacka kommun vid 
mark- och miljödomstolen i mål ang 
förhandsbesked på fastighet 
KFKS 2019/443 

 
 
 
Stadsdirektör 

 
 
 
2022-02-02 
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20.  Avtal om tillfällig nyttjanderätt för 
orientering,  
KFKS 2021/1275 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 2021-12-20 

21.  Avtal om tidsbegränsad nyttjanderätt för 
beachvolleybollspel på Erstavik 6:1,  
KFKS 2021/853 

Gruppchef mark- 
och 
fastighetsutveckling 2022-01-07 

22.  Nya och avslutade bostadshyresavtal under 
tertial 3 2021, KFKS 2021/98 

Gruppchef 
bostadsförsörjning 2022-01-10 

23.  
Renovering Gamla Landsvägen 28 A-D, 
KFKS 2021/1246 

Enhetschef enheten 
för 
fastighetsförvaltning 2022-12-07 

24.  Delegationsbeslut - anmälningar kränkande 
behandling, trakasserier och sexuella 
trakasserier jan 2022 
KFKS 2022/104 

Enhetschef 
Verksamhetsstöd 
Välfärd skola 2022-02-03 

25.  Förlikningsavtal fullgörelse av 
tomträttsavgäld för fastigheten Orminge 
1:57 
KFKS 2016/211 

Kommunstyrelsens 
ordförande 2022-02-03 

 
- - - - - 
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§ 13 KFKS 2022/42 

Antal ersättare i kommunfullmäktige  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommuns 
ersättarkvot till kommunfullmäktige fastställs till hälften av erhållna mandat avrundat uppåt 
vilket är oförändrat i förhållande till idag. 

Ärende 
Av 5 kap. 8 § kommunallagen följer att kommunfullmäktige ska bestämma hur många 
ersättarna i kommunfullmäktige ska vara. Antalet ska utgöra en viss andel, dock högst 
hälften, av det antal platser som varje parti får i fullmäktige. Beslutet ska fattas före 
utgången av februari månad valåret och beslutet ska skickas vidare till länsstyrelsen för 
underrättelse. 
 
Samma ersättarkvot i kommunfullmäktige föreslås för nästkommande mandatperiod, 2022 
- 2026 det vill säga hälften av erhållna mandat avrundat uppåt. Den föreslagna 
ersättarkvoten håller sig inom kommunallagens ramar och givna minimiram samtidigt som 
det säkrar bemanningen i kommunens politiska organ. Det noteras att länsstyrelsen 
kommer att underrättas omgående om beslutet. 
 
Ärendet har beretts av val-och demokratinämnden, samt kommunstyrelsens arbetsutskott. 
Efter denna beredning har ärendets rubrik justerats, men enbart för att tydliggöra att 
ärendet rör antal ersättare i kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från nämndadministrativa enheten och juridik- och kanslistaben, daterad 
den 31 januari 2022 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022, § 

2 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 6 december 2021, § 

47 (VDN 2021/21) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
nämndadministrativa enheten och juridik- och kanslistaben – och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 14 KFKS 2021/1171 

Förvärv av fastigheterna Skarpnäs 2:13 med flera genom 
bolagsköp av Goldcup 29080 AB  
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 15 KFKS 2021/307, 

KFKS 2020/40, 2016/1131 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Ryssbergen, fastighet Sicklaön 13:3, Västra Sicklaön  
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 16 KFKS 2016/1131 

Avtal om överföring av mark gällande Ryssbergens 
naturreservat, fastighet Sicklaön 13:3 och 39:1, Västra 
Sicklaön  
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 17 KFKS 2017/580 

Detaljplan för del av Ryssbergen, del av Sicklaön 13:3 
och del av 134:21, på västra Sicklaön 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 18 KFKS 2021/487 

Ryssbergens naturreservat 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 19 KFKS 2021/714 

Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar 
Motion den 14 juni 2021 av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen eftersom reduktionsfiske inte bedöms  
som en kostnadseffektiv metod för att rena Nackas sjöar. Motionen är därmed  
färdigbehandlad 

Ärende 
I motionen föreslås att kommunen utreder lämpligheten att använda reduktionsfiske som 
metod för att rena Nackas sjöar. 
 
Generellt gäller att när reduktionsfiske utförs måste metoden upprepas under flera år för 
att upprätthålla den nya ekologiska balansen i systemet och eventuellt förbättrad 
vattenkvalitet. Om metoden utförs bör den också kombineras med metoder för permanent 
fastläggning av fosfor. 
 
Miljöenheten har under årens lopp tagit del av erfarenheter från provfiske i Sverige. 
Problem med Nackas sjöar är främst läckage av föroreningar från sedimenten vilket man 
inte kommer till rätta med genom reduktionsfiske. 
 
Med nuvarande kunskap om Nackas sjöar är bedömningen att fällning av fosfor genom att 
binda den i sedimenten permanent med aluminiumfällning är den mest effektiva metoden 
på lång sikt. Denna metod används redan i särskilt hårt belastade sjöar och resurserna bör 
läggas på att fortsätta med arbetet samt att rena dagvattnet innan det når sjöarna. Det är ett 
mer kostnadseffektivt sätt att rena Nackas sjöar än reduktionsfiske. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 § 7 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö och miljöenheten samt juridik- och  
kanslistaben, daterad den 18 januari 2022 
Bilaga 1 Motion – Reduktionsfiske för att rena Nackas sjöar (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 19 oktober 2021 § 177,  

inkl tjänsteskrivelse (NTN 2021/161 ) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 18 januari 2022 § 3 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson 
(NL), att miljöenheten får i uppdrag att genom provfiske ta fram en sjö i Nacka som 
lämpar sig för reduktionsfiske, utföra reduktionsfiske där under en treårsperiod och 
utvärdera resultatet.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till det utsända förslaget från arbetsutskottet.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut. Ordföranden ställde 
förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistans ställer sig positiv till motionen, på det sätt att vi gärna vill att kommunen 
beaktar om det kan vara en fungerande och kostnadseffektiv metod för någon av Nackas 
sjöar. 
Vi har många sjöar i Nacka med alltför höga halter av näring i form av kväve och fosfor. 
Ännu har inte alla de sjöar som utpekats som Vattenförekomster nått god ekologisk status, 
som krävs av EUs Vattendirektiv. Varje sjö har sin unika karakteristik, där orsakerna till 
övergödningen varierar och så även åtgärderna i form av kommunal dragning av VA, 
dagvattendammar, fällning av aluminium, skärmbassänger m fl. Forskningen på området är 
fortfarande i sin linda, men det bedöms inte finnas en unik åtgärd som fungerar och är 
effektiv för samtliga sjöar. Detta framgår av de åtgärdsplaner som tagits fram för vissa av 
sjöarna. T ex står det i Nacka kommuns åtgärdsplan för Ältasjön att ”största delen av den 
rörliga fosforn är bunden till organiskt material” samt ”Aluminiumbehandling bedöms 
därför inte ge en stor effekt och rekommenderas inte för Ältasjön.”. 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Under 2020 har kommunen med hjälp av stödpengar Miljöpartiet förhandlat fram i 
regeringen, förbättrat vattenkvalitén i Järlasjön och Sicklasjön genom att fälla ut 
aluminiumsalt och binda fosfor i sjöarnas bottensediment. Eftersom det är något 
Miljöpartiet i Nacka föreslagit sedan många år är vi extra glada att den åtgärden nu har 
kunnat genomföras. 
 Den lösningen fungerar dock inte för alla kommunens sjöar. Vissa är för små, vissa har 
inte rätt typ av botten, till vissa kan man inte komma åt med den stora utrustning som 
krävs. Vad vill Nackas partier göra för att rena dessa sjöar? Miljöpartiet tycker inte att det är 
rätt att ignorera eller ge upp på de mindre sjöarna. Vi ser också att vissa metoder för att 
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rena mindre sjöar, såsom slamuppsugning, är väldigt kostsamma. Därför vill vi testa en 
relativt billig metod som använts med mycket goda resultat i andra svenska kommuner, det 
vill säga reduktionsfiske. Ett strategiskt fiske som syftar till att återställa artbalansen i en sjö 
och därmed minska igenväxning, öka den biologiska mångfalden och förbättra 
vattenkvalitén. Vi vill att kommunen genom provfiske tar fram en sjö i Nacka som lämpar 
sig för reduktionsfiske. Genomför reduktionsfiske där under en treårsperiod och utvärdera 
resultatet. Om reduktionsfiske fungerar här i Nacka är lösningen helt klart den billigaste. 
Om majoriteten inte vill ens vill testa den billigaste lösningen, vad föreslår de då för 
alternativ? Vill de bara ge upp Nackas mindre sjöar?” 
 
- - - - - 
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§ 20 KFKS 2022/92 

Bokslutskommuniké 2021 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen rörande kommunens bokslut 2021 i korthet till 
protokollet. 
 

Ärende 
Nacka kommun redovisar preliminärt ett resultat på 503,7 miljoner kronor (mnkr) 2021. 
Resultatet motsvarar 8,3 procent av skatteintäkter och generella statsbidrag (6 056,5 mnkr). 
Det innebär att fullmäktiges resultatmål i Mål och budget på minst 2,0 procent är uppfyllt. I 
resultatet ingår ett utökat finansieringsåtagande för tunnelbanan med 417,3 mnkr. Exkl. 
denna kostnad skulle resultatet ha varit 921,0 mnkr. 
 
Det underliggande resultatet, exkl. jämförelsestörande poster, är 382,2 mnkr, vilket är 258 
mnkr högre än det budgeterade resultatet. Den positiva avvikelsen beror främst på högre 
skatteintäkter med 182,4 mnkr samt att nämnderna totalt har en positiv avvikelse på 67,4 
mnkr. Samtliga nämnder höll budget eller redovisade överskott. 
Årets nettoinvesteringar uppgår till 616,7 mnkr varav exploateringsinvesteringarna uppgår 
till 225,1 mnkr. 
 
Kommunens soliditet är 50,2 procent vilket är en ökning med 0,9 procentenheter jämfört 
med 49,3 procent 2020. Soliditeten inklusive kommunens pensionsåtagande är 37,4 procent 
och har ökat med 2,1 procentenheter jämfört med 35,3 procent 2020. 
Kommunens låneskuld uppgår till 1 350 mnkr, vilket är oförändrat jämfört med förra 
årsskiftet. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 2 februari 2022 
Bilaga 1 Nacka kommuns bokslut 2021 i korthet 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är alltid bra att ha en god ekonomisk grund att stå på, med stabila ekonomiska 
resultat. Däremot finns en risk i att låta kortsiktiga ekonomiska utfall styra verksamheten i 
för hög utsträckning. Nacka kommun har idag flera nämnder och enheter som är 
underfinansierade sett till det uppdrag de har. Det riskerar i många fall att leda till att 
anställda slits ut, att kommuninvånarna inte får det stöd och den service de behöver och 
ökade kostnader i framtiden. Vi har exempelvis en socialnämnd som under många års tid 
haft problem med underfinansiering, skolan har under många år fått nöja sig med magra 
uppräkningar av skolpengen, vilket nu resulterat i att skolor riskerar att läggas ner, och vi 
har stor brist på idrottsytor och kulturlokaler. Vi har dessutom en ökande andel äldre som 
förtjänar bättre efter två år av tidvis isolering. Vi behöver investera mer i verksamheterna. 
Stora delar av plusresultatet beror på intäkter från markförsäljning. Detta är något vi ser 
som en stor risk inför framtiden. Att äga mark stärker kommunens ställning både finansiellt 
och strategiskt. Det är en strategisk resurs som, i kommunens ägo, i framtiden kan 
användas efter behov som vi i nuläget kanske inte ens har översikt över. Det innebär 
dessutom ofta stabila passiva intäkter, som är relativt okänsliga för konjunkturella 
svängningar. Att ha kvar marken i kommunal ägo innebär dessutom inte att vi går miste om 
försäljningsintäkterna, utan möjligheten finns ju att sälja marken även i framtiden, 
potentiellt med ännu högre intäkter, om behovet skulle finnas. Att sälja av kommunens 
tillgångar när man har en stabil ekonomisk ställning är inte ansvarsfullt. 
Det är oroväckande att investeringarna bara når upp till ca 65% av budgeten. Det talas ofta 
om stora kommande investeringar i samband med att tunnelbanan kommer till Nacka. Att 
man nu investerar mindre än planerat riskerar leda till att ännu fler investeringar kan 
komma att behöva göras i framtiden om underhåll och nybyggnation blir eftersatt. Vi har 
många verksamheter med lokaler i behov av renovering, om detta inte sker står vi inför 
stora utmaningar framåt. 
Vi väntar med spänning på det fullständiga bokslutet och hoppas få lite mer utförliga svar 
kring dessa funderingar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är väldigt positivt att dessa preliminära siffror pekar på ett 
överskott för kommunen. Samtidigt så tycker vi det är svårt att kommentera ärendet när vi 
ännu inte har fått se några siffror vare sig här i kommunstyrelsen eller i nämnderna. Vi 
återkommer därför i samband med bokslutet med kommentarer kring den ekonomiska 
situationen för kommunen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kommunens preliminära resultat för 2021 visar på ett starkt ekonomiskt resultat med en 
halv miljard kronor i vinst. Samtidigt går den kommunala välfärdsproduktionen inom både 
skola, äldreomsorg, kultur och fritid med underskott. Idrottsrörelsen i Nacka tycker att 
kommunen satsar för lite på fritidsanläggningar för våra barn och unga och samlar 
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namnunderskrifter för en folkomröstning. Polisen anser att läget i en av våra kommundelar 
har förvärrats så allvarligt med kriminella gängs inverkan på lokalsamhället, att det nu 
klassas som ”utsatt område”. Ett mynt har alltid två sidor och Miljöpartiet anser att strävan 
efter ett bra ekonomiskt resultat aldrig får ske på bekostnad av en underfinansierad 
välfärd.” 
 
- - - - - 
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§ 21 KFKS 2022/41 

Översyn av förbundsordning för Södertörns 
brandförsvarsförbund 
Yttrande till Södertörns brandförsvarsförbund 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrande över Södertörns brandförsvarsförbunds remiss 
om Uppdrag om översyn av Södertörns brandförsvarsförbunds förbundsordning av den 17 september 
2021, § 70, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 januari 2022. 

Ärende 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund beslutade den 17 september 
2021, § 70, att återremittera ärendet om översyn av förbundsordning till 
medlemskommunerna i syfte att förankra innehållet med företrädare för 
medlemskommunerna och om nödvändigt anpassa förslaget därefter. 
 
Den av Södertörns brandförsvarsförbund föreslagna översynen av förbundsordningen 
omfattar bland annat förbundets uppdrag, budgetprocesser och finansieringsprinciper. 
Stadsledningskontoret bedömer att dessa frågor är av principiell karaktär eller annars av 
större vikt varvid medlemskommunerna bör äga processen och agera uppdragsgivare. I en 
promemoria framtagen av Huddinge kommun beskrivs behovet och ramarna för 
översynen mer ingående. Det föreslås att promemorian antas som Nacka kommuns 
yttrande över Södertörns brandförsvarsförbunds remiss om Uppdrag om översyn av Södertörns 
brandförsvarsförbunds förbundsordning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 § 3 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 22 januari 2022 
Bilaga 1 Promemoria från Huddinge kommun – Översyn av Södertörns  

brandförsvarsförbunds förbundsordning, 25 oktober 2021. 
Bilaga 2 Beslut SBFF 17 september 2021, § 70 
Bilaga 3 Underlag SBFF – Översyn av förbundsordningen 
Bilaga 4 Förbundsordning SBFF 
Bilaga 5 Reglemente Förbundsdirektionen 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 22 KFKS 2021/1239 

Förändring av årskurser på Neglinge skola 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att minska antalet årskurser på Neglinge skola till att bli  
en skola för elever i årskurs F-5 med start höstterminen 2022. 

 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärende 
Idag bedriver Välfärd skola undervisning på Neglinge skola från förskoleklass till årskurs 
sex i flertalet olika byggnader som är uppförda under skilda tidsperioder. Från äldre 
stenbyggnader till mer eller mindre temporära träbyggnader av olika storlekar och skick. 
Senast uppfördes en temporär paviljongbyggnad år 2017 med tidsbegränsat bygglov för att 
under en begränsad period utöka kapaciteten. Denna temporära paviljongbyggnad kommer 
att nedmonteras under sommaren 2022. 
 
Välfärd skola föreslår att minska antalet årskurser på Neglinge skola från och med 
höstterminen 2022 i samband med att den tillfälliga paviljongbyggnaden tas bort. Efter 
denna omorganisation kommer Neglinge skola bedriva undervisning från förskoleklass till 
och med årskurs fem. Eleverna i Neglinge skola som ska börja årskurs sex till hösten 2022 
kommer därmed få välja annan skola i skolvalet våren 2022. Sammanlagt är det idag 52 st 
elever som går i åk 5 på Neglinge skola. De elever som önskar kommer kunna erbjudas 
plats på Saltsjöbadens samskola. Samskolan bedriver sedan tidigare undervisning från 
förskoleklass till och med årskurs nio. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 25 januari 2022 § 3 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 12 januari 2022 
Bilaga Riskbedömning och handlingsplan inför verksamhetsförändringar, enligt 

Systematiskt arbetsmiljöarbete (AFS 2001:1) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är olyckligt att läget har kommit till den punkten att en nedläggning av årskurs 6 på 
Neglingeskolan är svår att komma ifrån. Detta är ingenting vi önskar, men i nuläget är det 
svårt att se en annan lösning.   
Som vi ser det så finns det främst två problem som lett till denna situation. Den kanske 
viktigaste är lokalfrågan, där alliansmajoriteten beslutat att sälja ut en stor mängd 
välfärdsbyggnader till privata aktörer. Det gör både att möjligheten att planera för 
uppförande och renovering av lokaler är väldigt dålig och att kommunen måste betala dyra 
pengar i hyra till vinstdrivande aktörer, jämfört med om Nacka kommun hade ägt marken 
och byggnaderna och enbart behövt stå för de faktiska kostnaderna. Det var det som 
gjorde att åk 6 behövde evakueras till Samskolan under innevarande läsår, och att vi nu har 
svårt att på ett ekonomiskt hållbart sätt ersätta den tillfälliga paviljongen på Neglingeskolan.  
Den andra orsaken är de osäkra förutsättningar som friskolor kan verka inom. I och med 
att friskolor kan starta och lägga ner skolenheter som de vill så är det väldigt svårt för 
kommunen att planera antalet skolplatser. När en ny friskola nu inlett sin verksamhet i 
Fisksätra så har såväl Igelboda skola som Neglingeskolan sett ett stort elevtapp, något som 
slår hårt mot ekonomin på dessa enheter.  
Det viktigaste nu är att se till att det blir så bra som möjligt för de barn som berörs. Allra 
viktigast  är att säkerställa att barnen trivs och får undervisning av hög kvalité, men också 
att det är lätt att ta sig till sin skola. Vi har länge drivit frågan om säkra skolvägar, och på 
sträckan mellan Neglinge och Samskolan blir detta nu viktigare än någonsin, då allt fler 
mellanstadiebarn sannolikt kommer resa den vägen framöver.  
Kommunen måste ta ett helhetsgrepp kring skolorna i Saltsjöbaden och se till att alla barn 
har möjlighet att gå i en bra skola i sitt närområde. Om inte utvecklingen vänds finns det en 
risk att fler elever väljer att byta skola redan i åk 4, för att säkra en plats i en skola i senare 
årskurs, såsom beskrivs i tjänstehandlingarna. Denna risk ökar nu när årskurs 6 försvinner 
från Neglingeskolan. Det riskerar att leda till ännu färre barn i klasserna och att fler 
årskurser tvingas läggas ner i framtiden.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att det är tråkigt att vi har hamnat i den situation att man i Nacka 
anpassar verksamheten efter lokalerna istället för att utgå från barnen och sen anpassa 
lokalerna efter deras behov och önskemål. Vi kan däremot inte heller på kort sikt se en 
annan lösning än den föreslagna men hade önskat att kommunen haft ett längre perspektiv 
i sin fastighetsförvaltning än det nuvarande. Fisksätra och Saltsjöbaden är ett område i 
kommunen där det är viktigt att ha en långsiktig planering så att man kan erbjuda 
verksamheterna bra, välfungerande lokaler i alla delar av kommundelen. Vi har tidigare 
visat på de negativa sidorna kring att inte ha rådighet över lokaler 
Det löfte som kommunen ger elever från Neglingeskolan att de som önskar kommer kunna 
erbjudas plats på Saltsjöbadens samskola visar också på det vi tidigare påtalat kring att 
kommunala-skolor många gånger måste ha en beredskap att ta emot elever från skolor som 
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lägger ner eller som i detta fall årskurser som lägger ner. Vi tycker att det är viktiga att 
skolorna även kompenseras för denna uppgift.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Det är barnens valmöjligheter som begränsas av marknadsskolornas möjligheter att 
etablera sig för fritt. Det är tydligt i handlingarna och argumentationen att elevunderlaget 
för Neglinge skola är för svårt att förutse för att kunna planera långsiktigt och strategiskt. 
Det tillkommer nya marknadsskolor och de läggs ner på ett lika oplanerat sätt, vilket 
drabbar Neglinge skolas elever som förlorar sin möjlighet att få sitt eget skolval.  
Ett påföljande ekonomiskt argument är Nackas hyresmodell för internhyror som får 
effekten att det blir för dyrt att bedriva årskurs 6 undervisning i Neglinge skola. 
Elevunderlaget är för oplanerat som nämnts ovan och klasserna blir för små för att bära 
hyreskostnaden. Det här är frågor som Nacka kommun kan besluta om, det är ett val den 
konservativa alliansen gör att låta skolhyran drabba elevers rätt att kunna välja att fortsätta 
sin årskurs sex i sin hemskola.” 
 
- - - - - 
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§ 23 KFKS 2022/30 

Trygghetspaketet 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Brottsförebyggande rådets förslag om fördelning 
av medel för 2022 års trygghetspaket enligt följande.  
 
Trygghetsvärdar (Orminge och Fisksätra)      1,0 miljoner kr 
SSPF (skola, socialtjänst, polis, fritid)                      1,5 miljoner kr 
Stöd till lokala arbetsgrupper                                     0,9 miljoner kr 
Kameraövervakning – centrala funktioner                   0,2 miljoner kr 
Insatser i samverkan med lokala aktörer                         0,5 miljoner kr 
Övriga insatser (LOV3, insatser mot   0,9 miljoner kr 
unga i riskzon etcetera)    
Summa    5,0 miljoner kr 

Ärende 
Kommunfullmäktige har beslutat att avsätta 6 mkr för 2022 till trygghetspaketet. I förslaget 
till fördelning av pengarna finns en fortsatt satsning på trygghetsvärdar i Orminge och 
Fisksätra. Fortsatt stöd till Polar/ungdomsverksamheten görs genom att socialnämnden får 
1 mkr av trygghetspaketets pengar. Arbetet inom ramen för SSPF (skola, socialtjänst, polis, 
fritid) fortsätter liksom stödet till de lokala arbetsgrupperna.  
 
Tidigare har det avsatts medel för en särskild satsning på ambulerande 
väktare/trygghetsvärdar och att inrätta en projekttjänst som brottsförebyggande 
trygghetssamordnare som lokalt på plats och tillsammans med civilsamhället ska jobba 
brottsförebyggande och trygghetsskapande. Denna satsning ersätts av projektet kring 
trygghetsvakter/kommunvakter som tilldelats 6 miljoner kronor ur framtidsfonderna under 
två år. 
 
För att öka tryggheten i Fisksätra har kommunen lämnat in en ansökan om ett så kallat 
LOV 3-förordnade för att kunna ha ordningsvakter på plats, vilket finns med under 
punkten övriga insatser. Under denna punkt finns även utrymme för tillkommande 
satsningar på unga i riskzon. 
 
Vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 behandlades förslag på fördelning 
i enlighet med denna tjänsteskrivelse som ett informationsärende och ärendet behandlades 
vid Brottsförebyggande rådets sammanträde den 26 januari 2022. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ledningsstaben, daterad den 27 januari 
2022 
Bilaga 1 Protokoll Brå sammanträde 26 januari 2022 § 2 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet återremitteras för att fördela medlen i 
trygghetspaketet på mer jämställt sätt. 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), bifall till det 
utsända förslaget från stadsledningskontoret och ledningsstaben.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att  
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende  
sakfrågan – det utsända förslaget från stadsledningskontoret och ledningsstaben – och fann 
att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunstyrelsens trygghetsarbete är viktigt för att stärka invånarnas känsla av just 
säkerhet och trygghet, och trygghetspaketet kan vara ett bra sätt att satsa på detta i 
praktiken. Vi beklagar att intresset för trygghetsvärdar är så lågt bland centrumägare, men 
är glada att anslagen till detta föreslås öka under 2022. Vi anser att det är bra att kommunen 
satsar på samverkan genom SSPF, men anser att en prioritering framöver måste vara att ge 
detta ett mer permanent anslag, istället för att besluta om det i trygghetspaketet år för år. 
För att uppnå detta valde vi att redan i vår budget för 2022 anslå 700 tkr extra i 
socialnämnden. Kommunens trygghetsarbete måste fortsätta utvecklas och i vårt 
budgetförslag för 2022 har vi netto anslagit 26 mkr mer till trygghet än Nackas styrande 
majoritet. 
Vi anser att kommunen måste göra mer för att stärka det trygghetsskapande arbetet, och att 
detta måste ske på ett jämställt vis. Yrkandet från vänsterpartiet är enkelt att sympatisera 
med, men vi anser att mer arbete måste göras även löpande i nämnderna. Trygghetspaketet 
möjliggör bra satsningar, men det beslutas för ett år i taget och innebär ingen trygg och 
långsiktig finansiering. Vi tycker att kommunen behöver satsa mer i socialnämnden på att 
förebygga våld i nära relation och förhindra långvariga vårdnadskonflikter. Vi la extra 
pengar för dessa områden i vårt budgetförslag, som tyvärr inte vann gehör. Pengarna i 
trygghetspaketet behövs till de satsningar som finns föreslagna.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
” Nackalistan tycker att trygghetspaketet även borde innefatta en satsning på kommunala 
poliser, något som vi har med i vårt budgetförslag. Vi tycker att Nacka kommun borde vara 
föregångare och rikta sig till regeringen med en förfrågan att få inrätta det. Nackalistan 
tycker också att SSPF som är en väldigt lyckad verksamhet riktad emot ungdomar som 
befinner sig i riskgrupper att hamna i kriminalitet av olika slag borde ökas och flyttas över 
till socialnämnden i sin helhet. Vi tycker att SSPF borde permanenteras och inte drivas i 
trygghetspaketsform vilket innebär beslut år från år. Ett väl fungerande långsiktigt 
förebyggande arbete så som SSPF är fungerar bäst med långsiktig finansiering. Nackalistan 
vill också att det utreds till nästa år om paketet kan utvidgas för att även rikta sig emot våld 
i nära relationer. Det är ett oerhört stort problem och något som gör att många innvånare i 
kommunen känner otrygghet” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Trygghetspaket 2022 och de kompletterande trygghetsskapande insatserna som Nacka 
kommun beslutat om är på 20 miljoner kr totalt. Fokus i det trygghetsskapande arbetet 
ligger på trygghetsvakter och kommunvakter. Den trygghet som arbetas med genom dessa 
insatser är i utemiljön, brottsförebyggande och minskar kriminaliteten är tanken. Satsningar 
på barn och unga genom SSPF och polarverksamheten är i samma riktning. Det här är 
trygghet som behövs men den är obalanserad, insatserna har ett klart genus perspektiv till 
att primärt fokusera män och pojkars problematik. I våldet och kriminaliteten i utemiljön är 
män mycket överrepresenterade både som gärningsmän och brottsutsatta.  
Kvinnor och flickors utsatthet är mest i hemmet dit trygghetspaketens stora delar inte når. 
Det är bra att våld i närarelation nämns och att det arbetet också för en liten del men det är 
halva befolkningen som är kvinnor och antalet mord i hemmet av män är skrämmande 
stort. Allvarliga misshandelsfall i hemmet av närstående man som polisanmäls är mycket 
höga siffror, runt 20 000 per år. 
Brå uppmärksammar också Våld i ungas parrelationer som är ett ökande problem. Med 
anledning av detta är det viktigt att de totalt 20 miljonerna balanseras bättre mellan att lösa 
framförallt mäns kriminalitet och drogproblem till att bättre nå orsakerna till kvinnors 
största risk att bli allvarligt brottsutsatt. I hemmet av en sin partner, eller före detta 
partner.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Sverigedemokraterna välkomnar Trygghetspaketet och konstaterar att det har stora 
likheter med partiets eget motsvarande paket från budgetmotionen. 
Ett konstaterande är dock att de personer som involveras kommer att agera på 
kommunens uppdrag, och att kommunen därmed kommer att hållas räkning för eventuella 
felbeslut eller andra tillkortakommanden hos dessa personer. På den grunden är det viktigt 
att ställa krav på utdrag ur belastningsregistret för alla personer som involveras, frånsett 
väktare och ordningsvakter som redan har den processen bakom sig. Den som involveras i 
Trygghetspaketet får inte ha annat än obetydliga noteringar i belastningsregisterutdrag.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker det är bra att trygghetspaketet till största delen fokuserar på 
förebyggande åtgärder i stället för mer repressiva åtgärder som väktare och 
kameraövervakning. Behov av väktare och kameraövervakning i ett bostadsområde kan 
behövas ibland men är tydliga tecken på ett politiskt misslyckande. Vi anser också att 
pengar till det förebyggande trygghetsskapande arbete borde ingå som mer långsiktiga 
satsningar i kommunens ordinarie budget och inte finansieras via ett separat trygghetspaket. 
Det borde också föras vidare samtal tillsammans med civilsamhället om vad mer som är 
trygghetsskapande åtgärder i ett bredare perspektiv, hur vi tillsammans skapar ett varmare 
mer inkluderande samhälle, och vilka resurser som behövs för att uppnå detta.” 
 
- - - - - 
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§ 24 KFKS 2021/1333 

Publicering av personuppgifter på sociala medier 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att publicering av personuppgifter på sociala medier får ske om 
angivna förutsättningar för publicering av personuppgifter på sociala medier uppfylls samt 
riskminimerande åtgärder vidtas i enlighet med ledningsstabens tjänsteskrivelse daterad den 
24 januari 2022.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar till stadsledningskontoret att fortsatt bevaka möjligheterna att 
publicera personuppgifter på sociala medier och återkomma till kommunstyrelsen med 
förslag på reviderat beslut om förutsättningarna förändras. 

Ärende 
Den 16 juli 2020 beslutade EU-domstolen i domen Schrems II att underkänna avtalet 
mellan EU och USA som möjliggjorde överföring av personuppgifter till USA. Domen 
innebär att det i praktiken inte är möjligt att använda amerikanskägda företag där 
personuppgifter överförs till USA. Då de flesta sociala mediekanaler är amerikanskägda har 
domen fått konsekvenser för kommunens förutsättningar att publicera personuppgifter på 
sociala medier.  
 
Utifrån en bedömning av kommunens uppdrag som helhet och risker för enskilda bedöms 
kommunstyrelsen fortsatt kunna publicera vissa personuppgifter på sociala medier om 
angivna förutsättningar för publicering av personuppgifter på sociala medier uppfylls samt 
riskminimerande åtgärder vidtas i enlighet med ledningsstabens tjänsteskrivelse daterad den 
24 januari 2022. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 beslutade 
utskottet att överlämna ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 § 9 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ledningsstaben, daterad den 24 januari 
2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och ledningsstaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i 
enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 25 KFKS 2021/1200 

Koldioxidbudget Nacka kommun 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen till protokollet. 

Ärende 
Utifrån kommunstyrelsens beslut att kommunen skulle ta fram en koldioxidbudget (KFKS 
2021/394) har Klimatsekretariatet i samarbete med Uppsala universitet arbetat fram en 
koldioxidbudget för Nacka kommun. Koldioxidbudgeten är sammanställd i rapportform 
med beräkningar och finns även i digital form, presenterad på hemsidan 
ClimateVisualizer.com. Den digitala koldioxidbudgeten kommer uppdateras årligen med ny 
statistik. 
 
Det finns ingen officiell koldioxidbudget för Sverige, men forskare vid Uppsala universitet 
och organisationen Klimatsekretariatet har använt en metod utvecklad vid Tyndall Centre 
för att bryta ner den globala budgeten till nationell och lokal nivå, utifrån historiska 
utsläppsnivåer och tillgänglig statistik. En koldioxidbudget innebär att man sätter ett årligt 
tak för koldioxidutsläppen för kommunen, baserat på lokala faktorer som invånarantal och 
historiska utsläpp. Metoden för att räkna fram koldioxidbudgetar bygger på vetenskapligt 
granskad forskning. 
 
I den rapport som tagits fram för Nacka kommuns framgår följande: 

• Kommunens utsläpp uppgick år 2019 till 217 000 ton CO2. 
• Utsläppsnivån per capita i kommunen ligger på ca 2,1 ton/person. Utsläppen ligger 

under nationellt genomsnitt på 4,1 ton/person, det vill säga nära hälften av vad 
genomsnittlig svensk genererar i utsläpp av CO2. 

• Om utsläppen ligger kvar på samma nivå som idag kommer budgeten att 
överskridas inom 6 år. 

• Idag sker de största utsläppen av fossil koldioxid inom de tre sektorerna, Inrikes 
transporter (77 000 ton), Utrikes Sjöfart (70 000 ton), Utrikes flyg (51 700 ton). 

 
Nacka kommuns koldioxidbudget visar att utsläppsminskningar är beroende av att åtgärder 
vidtas inom kommunorganisationen, i näringslivet samt bland kommunens invånare och 
verksamma. Dock är Nacka starkt beroende av vilka mål och strategier som läggs upp samt 
vilka åtgärder som genomförs nationellt på klimatområdet. 
 
Den nu framtagna koldioxidbudgeten är ett verktyg som kommer att kunna användas inom 
en rad områden: 
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• Underlag för att utarbeta ytterligare förslag på lokala åtgärder med direkt rådighet 
för kommunorganisationen, dvs prioriteringslista över åtgärder som ger störst 
utsläppsreducerande effekt i förhållande till kostnader. Här bör analyseras utsläpp 
från betonganvändning, egna fordonsparken, upphandlingar inom olika områden 
som mat, material och tjänster. 

• Underlag för framtida revideringar av styrdokument (ex miljöprogrammet, 
upphandlingspolicy, resepolicy mm). 

• Underlag för fortsatta diskussioner med näringslivet om gemensamt arbete för att 
uppnå klimatneutralitet till 2045. Ett utvecklingsarbete pågår för att ta fram 
företagsspecifika klimatbudgetar, gemensamt med Klimatsekretariatet och ett antal 
företag inom ramen för nätverket Klimatneutrala Nacka. 

• Ett pedagogiskt verktyg i skolundervisningen. 
• Ett kommunikationsverktyg med Nackabor, företag och verksamma i kommunen 

för att medvetandegöra behovet av utsläppsminskningar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 18 januari 2022 § 2 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 13 januari 2022 
Bilaga 1 Rapport Koldioxidbudget 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade avslag på miljöutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Esa Örmäs yrkande mot det utsända förslaget från miljöutskottet, och 
fann kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med miljöutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är bra att Nacka kommun inför en koldioxidbudget för att aktivt arbeta med vilka 
åtgärder kommunen själv råder över som bidrar till sänkta utsläpp. Socialdemokraterna har 
i olika miljömotioner under åren föreslagit åtgärder som kan bidra till det, på det senaste 
kommunfullmäktige med två motioner; om laddstolpar och om att införa en fosilfri 
fordonsflotta.  
Men än viktigare är att det blir verklighet! Att åtgärder vidtas och att målen som sätts är 
tillräckligt  höga. Om vi som kommun aktivt ska bidra till de mål som är uppsatta, både 
nationellt och internationellt, behöver alla göra sin insats, inte minst på kommunal nivå.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker det är bra att kommunen tagit fram en koldioxidbudget men vi oroar  
oss för att detta bara ska bli ett dokument som man tagit fram bara för att kunna säga att  
man har gjort det. Enligt den budget som nu är framtagen så måste vi minska våra utsläpp  
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med 16% per år för att kunna nå målet om max 2 graders uppvärmning, Nackalistan tycker  
därför att det är av yttersta vikt att kommunen genast ser över alla områden för att se hur vi  
kan nå målet och hålla oss inom budget. Varje kommunalt beslut måste nu belysas utifrån  
hur det bidrar till att hålla oss inom koldioxidbudgeten och alla verksamheter måste bli  
delaktiga i detta arbete. Nackalistan anser att detta dokument också visar hur ohållbart det  
är att exploatera naturmark i kommunen, allt som kan binda koldioxid och minska våra  
utsläpp är av yttersta vikt.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Det är bra att Nacka kommun tagit fram en koldioxidbuget, den utgår från ett 
vetenskapligt och erkänt sätt att beräkna koldioxid utsläpp. Det är Uppsala universitet och 
klimatsekreteriatet som står bakom utformningen av budgeten. Till hjälp för deras arbete 
ligger Tyndell Centers forskningsinsatser. Det här gör att Nackas utsläpp kan jämföras med 
andra kommuners och Sveriges utsläpp på ett rättvist och strukturerat sätt. Det är utmärkt, 
och är därmed också tydligt med vad koldioxidbudgeten inte mäter i dagsläget. 
Nu är det utsläppen från området ( Nacka kommun) som är underlaget i budgeten och för 
att komma vidare med konsumtionsbaserade utsläpp från Nacka behöver arbetet 
kompletteras med beräkningar på hur konsumtionen kan räknas in i budgeten. Det 
fungerar inte på ett bra sätt idag men frågan kan ändå arbetas med även om mätningen på 
kommunalnivå inte fungerar. 
Det är därför klokt och framsynt av tjänsteskrivelsen att ta upp för användningen av 
koldioxidbudgeten att det kan gälla: 
Utsläpp från betonganvändning och upphandlingar av mat, material och tjänster. Detta 
mäts inte i koldioxidbudgeten men påverkar självklart klimatet lika mycket även om 
utsläppen sker i Slite eller på Kanarieöarna.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”’Kommunen är sannolikt den organisation i samhället som bäst skulle kunna samordna den snabba 
omställning som behövs för att klara Parisavtalet’. 
Det är positivt att Nacka kommun tagit fram en koldioxidbudget. Dokumentet visar tydligt 
att utsläppsminskningar behöver ske här och nu, inte nästa mandatperiod eller decennium. 
Författarna till budgeten säger samma sak som vi i Miljöpartiet sagt flera gånger: 
Kommunen måste ta ett större ansvar och våga gå före.  
Vi har dock vissa synpunkter på budgetens avgränsningar. Syftet med ett budgetdokument 
måste vara att få överblick över utsläpp vi har rådighet över, inte bara de utsläpp som sker 
inom Nacka kommuns geografiska gränser. Nu saknas flera av de utsläppskällor som vi 
politiker beslutar om. Exempelvis ingår ingen information om utsläpp från livsmedel, då 
dessa inte produceras inom Nackas gränser. Däremot har ju Nacka kommun, som serverar 
mer än två miljoner skolmåltider per år, rådighet över att minska utsläppen från 
livsmedelsproduktion. Med tydlig och ambitiös upphandling är detta både möjligt och 
nödvändigt. Samma sak gäller avfallsförbränning – eftersom denna inte sker i Nacka 
kommun har utsläppen från detta inte tagits med i budgeten. Men även när det gäller att 



 
37 (82) 

 7 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

minska utsläppen från avfall har Nacka kommun goda möjligheter att styra mot mer 
återbruk och återvinning, till exempel genom ägardirektiv till Nacka Vatten och Avfall.  
Budgetens största utsläppspost är inrikes transporter. Som tur är har vi i Nacka goda 
möjligheter att minska dessa utsläpp genom att i högre utsträckning resa kollektivt och med 
gång och cykel. Med budgetens tydliga budskap att utsläppen ska minska med 16% per år 
är det dags för Nackas övriga politiska partier att överge drömmen om mer motorväg.  
Slutligen tycker vi det är fel att beskriva dokumentet som ett pedagogiskt verktyg i skolan. 
Budgeten visar tydligt att utsläppen behöver minska drastiskt från och med nu. Barn och 
unga har därmed varken möjlighet eller ansvar över detta. Det är upp till oss. Och 
förhoppningsvis kan budgeten fungera som ett pedagogiskt verktyg för kommunpolitiker 
när det gäller att förstå allvaret.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Sverigedemokraterna konstaterar att oavsett andra påverkande omständigheter i 
klimatfrågan, så kan Sveriges insatser bara bli av marginell betydelse och Nackas 
motsvarande delinsatser inte ens mätbara till sin verkan. En koldioxidbudget i Nacka blir 
en verkningslös symbolpolitik med tydlig karaktär av vit elefant.” 
 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt (KD) lät gemensamt anteckna följande till 
protokollet:  
”I våras beslutade vi att Nacka skulle ta fram en koldioxidbudget för att få en samlad bild 
av hur utvecklingen ser ut och vilka de stora utsläppskällorna är. Bara så kan vi sätta in rätt 
åtgärder. Vi är nämligen intresserade av konkreta resultat och inte verkningslös 
symbolpolitik, vi vill helt enkelt se mer pang för pengarna.  
Rapporten visar att de totala utsläppen minskar i Nacka, sett över tid, trots att Nackaborna 
blivit fler. Sedan år 2000 har utsläppen per person minskat med 30%, från 2,96 till 2,1 ton 
koldioxid/person. Den genomsnittlige Nackabon släpper ut hälften så mycket som den 
genomsnittlige svensken. Om man räknar bort utsläppen från utrikes sjö- och flygtrafik 
(som står för över hälften av utsläppen men är svåra för Nacka kommun att påverka) så 
blir det ännu mycket bättre. Då är de faktiska utsläppen från just Nacka 0,9 ton/person i 
stället, en halvering jämfört med år 2000. Det här är väldigt glädjande besked som visar att 
det går att vända utvecklingen med konkreta åtgärder!  
De utsläpp som minskat i Nacka är främst från uppvärmning (från 40,6 kiloton till 2,8 
kiloton) och inrikes transporter (från 90,2 kiloton till 77,2 kiloton). Avveckling av 
oljepannor, utbyggnad av fjärrvärme och massor av solcellsanläggningar ger resultat. Vi 
bygger ut cykelbanor och laddstolpar. Tunnelbanan är vår största klimatinvestering och 
pågår för fullt.  
Vi är optimistiska klimatrealister och är övertygade om att mänskligheten kommer att lösa 
klimatkrisen, på samma sätt som vi löst andra svåra samhällsproblem tidigare. Inte utan 
stora ansträngningar förstås, men det går med teknikutveckling, högre krav i 
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upphandlingar, omställning av transportsektorn, klimatsmart byggande, men framför allt 
med ett väldigt målmedvetet fokus på resultat. 
Kommunen som organisation kan inte lösa klimatkrisen själv, utan det måste vi göra 
tillsammans med invånare och företag. Nätverket Klimatneutrala Nacka, som vi startade 
2020, är en bra arena för klimatsamverkan. Det fordrar också en näringslivsvänlig politik 
som gör att företagen vill och vågar investera i ny teknik.” 
 
- - - - - 
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§ 26 KFKS 2020/791-4 

Principöverenskommelse om utveckling av Ormingehus 
och ändring av exploateringsavtal 
Del av fastigheterna Orminge 46:1 och 46:2 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse avseende 
utveckling av fastigheterna Orminge 46:1 och 46:2 i Orminge, Nacka kommun, och 
ändring av Exploateringsavtal för Höghuskvarteret Detaljplan Ormingehus med Elisby 
Orminge Torg Bostad AB och Elisby Orminge Hus KB, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 3 december 2021. 

Ärende 
Fastigheterna Orminge 46:1 och 46:1 ingår i detaljplanen Ormingehus DP 640 som vann 
laga kraft den 14 juli 2020. För exploatering av fastigheterna gäller exploateringsavtal för 
Höghuskvarteret Detaljplan Ormingehus. Lagfarna ägare av fastigheterna Orminge 46:1 
och 46:2, Elisby Orminge Torg Bostad AB och Elisby Orminge Hus KB, har ansökt om 
planändring av gällande detaljplan. Syftet med ändringen av detaljplanen är bland annat att 
utöka ytor för garage och ändra användning från allmän plats till kvartersmark för torgyta 
och två trappor mellan Röda längan och Ormingehus. Allmänhetens passage förbi och 
tillgång till torgytan som i detaljplanen är allmän plats ska genom ändringen säkras. 
 
Med anledning av planändringen har ett förslag till principöverenskommelse mellan Elisby 
Orminge Torg Bostad AB, Elisby Orminge Hus KB och kommunen tagits fram. 
Föreslagen principöverenskommelse syftar bland annat till att klargöra åtaganden och 
kostnadsfördelningar mellan parterna till följd av de förändringar som planändringen 
kommer att medföra om den vinner laga kraft. Föreslagen principöverenskommelse 
innehåller även en ändring av ovannämnt exploateringsavtal avseende tidpunkten för 
erläggande av kvarstående exploateringsersättning. Inför antagande av planändringen 
behöver Elisby Orminge Torg Bostad AB, Elisby Orminge Hus KB och kommunen träffa 
ett tilläggsavtal till exploateringsavtalet innehållande de principer som följer av föreslagen 
principöverenskommelse samt de ändringar i exploateringsavtalet som planändringen 
medför.  
 
Föreslagen planändring innebär minskade kostnader för kommunen i form av minskade 
markinlösen- och investeringskostnader samt kostnad för drift och skötsel. Enligt 
föreslagen principöverenskommelse ska kommunen dock bekosta ytor för allmänhetens 
tillgänglighet med ett belopp om 9 miljoner kronor. Sammantaget innebär detta en 
besparing för kommunen om cirka 16 miljoner kronor samt en minskad kostnad för drift 
och skötsel om cirka 300 000 kronor per år. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 5 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 3 december 2021  
Bilaga 1 Förslag till principöverenskommelse avseende utveckling av fastigheterna  

Orminge 46:1 och 46:2 i Orminge, Nacka Kommun, och ändring av  
Exploateringsavtal för Höghuskvarteret Detaljplan Ormingehus 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) och Anders Tiger 
(KD), bifall till det utsända förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen ”att i  
principöverenskommelsens avsiktsförklaring ta bort förändringen av torgytan från allmän  
platsmark till kvartersmark. Detta för att ta bort möjligheten att anlägga padelbanor på  
torgytan. Utöver att ge mindre lekyta åt barnen så riskerar padelbanor att ge störande buller  
för de närboende”. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget.  
 
Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende 
sakfrågan – stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag.  
 
Karin Teljstedt (KD) deltog inte i behandlingen av ärendet på grund av jäv. 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Denna överenskommelse kommer att förändra torgbilden vid Ormingehus som vi tror till  
det bättre. Visserligen så kommer en del mark bli privat men de bilder som tidigare har  
visats tyder på en positiv förändring. Vad som måste behållas i den nya utformningen är  
plats för barns lek och plats för allmänheten att sitta på bänkar som på ett torg. Vår  
förhoppning är att det nya torget medför grönska till platsen som nu mest består av asfalt,  
plattor och betong och på så sätt bidrar positivt till bilden av Orminge centrum.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Det är viktigt är att det blir ett nytt beslut om den förändrade detaljplanen som kan 
ytterligare tydliggöra de frågor jag har kvar. Det saknas en konsekvensanalys av vad 
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förändringen i exploateringsavtalet och i att ändra användningen från allmän plats till 
kvartersmark betyder för boende i närområdet som nyttjar området idag. Det är beskrivet 
hur kommunen påverkas ekonomiskt men de sociala och ekologiska hållbarhetsfaktorerna 
saknas. Kommer torget vara lika tillgängligt är viktigast att säkerställa. I det kommande nya 
detaljplaneärendet är det viktigt att se hur de planerade paddelsbanorna i norra delen av 
området kommer att ligga och vilka storlekar det handlar om. Även om torgets vistelse och 
lekfunktioner går att ihop med paddelbanorna. Är det risk för ljudstörningar av 
paddelbanor för de boende?” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet motsätter sig den lite för oprecisa skrivningen i principöverenskommelsens 
avsiktsförklaring om att möjliggöra padelbanor i anslutning till Ormingehus i planområdets 
”norra” delar. Som vi tolkar överenskommelsen skulle den norra delen av torgytan kunna 
ingå i överenskommelsen eftersom det inte står att det endast är den idag prickade marken 
som avses. I och med att torgytan i överenskommelsen också omvandlas från allmän 
platsmark till privatägd kvartersmark möjliggörs detta, om det i detaljplanens 
egenskapsbestämmelser läggs till ett R (besöksanläggning). I nuvarande planbeskrivning ska 
Röda torget utvecklas till ett tydligare och mer attraktivt offentligt rum, och en allmän 
lekplats ska planeras på torget för att tillgodose barns behov av lek och utevistelse. 
Vi i Miljöpartiet har ingenting emot padelbanor men, p.g.a. olägenhet för omgivningen i 
form av buller är det viktigt att dessa inte placeras för nära bostadsbebyggelse, eller 
konkurrerar ut andra viktiga ytor som offentliga rum och lekytor för barn.   
I det här ärendet uppstår en intressekonflikt mellan barns lekytor och padelbanor. Vi vill 
dock påpeka att intressekonflikten lika mycket finns mellan bilar och padelbanor. 
Idrottsanläggningar skulle också kunna anläggas under mark, på samma yta som det nu ska 
beredas plats för bilar. Med minskat bilberoende och fler resor med kollektivtrafik och 
cykel skulle det finnas plats för både lekytor och padelbanor.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”I tiden som har varit, har Sverigedemokraterna tillstyrkt utbyggnaden och exploateringen 
av fastigheterna i fråga. Den linjen måste partiet fortsätta på. I sammanhanget måste det 
dock betonas att en del av det som behöver göras för att inte också Orminge ska riskera att 
klassas som utsatt område, är att Orminge centrum med omnejd blir en trevlig plats att 
stanna vid och vara kvar på. Lekytor och gröna inslag behöver prioriteras. Padel är en 
mycket platskrävande aktivitet men har givetvis ett värdehöjande inslag för trivseln i 
Orminge centrum.” 
 
- - - - - 
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§ 27 KFKS 2021/1016 

Inriktningsbeslut för stadsbyggnadsprojekt Norra 
Nobelberget för fastigheterna Sicklaön 83:46 m.fl. i 
Sickla 
Principöverenskommelse samt budget för detaljplaneskedet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med 

Atrium Ljungberg Fanny Udde AB (org.nr. 559198-3407), för fastigheten Sicklaön 
83:46 inom stadsbyggnadsprojekt Norra Nobelberget, enligt bilaga 2 till detta 
ärende. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslagen principöverenskommelse med Balder 
Värmdövägen i Nacka AB (org.nr. 556966-2132), för fastigheterna Sicklaön 363:2 
och Sicklaön 363:3 inom stadsbyggnadsprojekt Norra Nobelberget, enligt bilaga 3 
till detta ärende. 
 

3. Kommunstyrelsen beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Norra Nobelberget 
93101066 med -2,7 miljoner kronor netto, vilket tas i anspråk av budgetram för 
stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för år 2022-2024. Detta fördelat på 1,4 
miljoner kronor i inkomster och -4,1 miljoner kronor i utgifter. 

Ärende 
Start PM för stadsbyggnadsprojekt Norra Nobelberget har tagits fram och beslutades av 
kommunstyrelsen i november 2017 och planavtal har tecknats med båda exploatörerna, 
Atrium Ljungberg Fanny Udde AB och Balder Värmdövägen i Nacka AB, för arbetet med 
detaljplanen. Huvudsyftet med detaljplanen är att förtäta och komplettera befintlig 
bebyggelse med bostäder i ett attraktivt och kollektivtrafiknära läge. Detaljplaneförslaget 
omfattar cirka 260 tillkommande bostäder, varav 12, om kommunen så önskar, planeras bli 
LSS-bostäder, och en förskola. 
 
Det behövs dock en reviderad budget för det fortsatta planarbetet. Stadsbyggnadsprojektet 
Norra Nobelberget söker därför en budgetjustering om -2,7 miljoner kronor netto, vilken 
tas i anspråk av budgetram för stadsbyggnadsprojekt inom Nacka stad för år 2022-2024. 
Detta fördelat på 1,4 miljoner kronor i inkomster och -4,1 miljoner kronor i utgifter. 
 
Förslag till principöverenskommelser har tagits fram mellan kommunen och exploatörerna. 
Avtalsförslagen innebär intäkter för kommunen i form av exploateringsersättning samt 
medfinansiering av tunnelbanan. Sammantaget bedöms kommunen få ett positiv netto i 
projektet. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 6 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad m.fl. enheter daterad den 29 
december 2021 
Bilaga 1 Start-PM 
Bilaga 2 Principöverenskommelse med Atrium 
Bilaga 3 Principöverenskommelse med Balder 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Detta projekt ser på det hela taget positivt ut i en ganska tät stadsbildning i Nacka. Vad  
som oroar och är en besvikelse är att den park som enligt start PM skulle möjliggöras för  
inte ser ut att bli av. Likaså för de planerade gång- och cykelvägskopplingen mellan  
Uddvägen och Sickla industriväg som blir kvartersmark i stället för allmän platsmark. Alla  
dessa som synes små inskränkningar bildar till slut en helhet. Helheten innebär en sämre  
miljö för framförallt barn som i detta område inte har lätt att hitta till en närbelägen park.  
Likaså blir miljön tristare och mer steril utan tillräckligt med utrymme för park och  
grönska. Allt för många kommande planer är nu behäftade med en del av dessa brister.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Området i fråga hör till Nackas mest tätortsbetonade och urbaniserade. 
Sverigedemokraternas skepsis mot högt uppdriven byggtakt i kommunen balanseras 
givetvis av en realistisk inställning: något måste det byggas, och någonstans måste 
byggandet finna plats. Den tätortsbetonade platsen i stadsbyggnadsprojektet i fråga hör till 
de lämpligare i det trots allt nödvändiga valet av byggplatser. Inga grönytor eller andra ytor 
med värde för allmänheten bör kunna lida skada av betydelse.” 
 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna:  
”Ärendet handlar om principöverenskommelse med byggaktörerna, men då vissa avvikelser 
finns från Start PM vill vi understryka följande: 
Storstadsnära parker och gröna närmiljöer är viktiga för ett kvalitativt boende. Det vill vi ha 
i Nacka. Vi tycker det är viktigt att den i start-PM:et utpekade parken på Nobelberget 
kommer till stånd, i någon form. Ytan ligger på Trafikverkets mark och är utpekad som 
reservat för upplag i anslutning till den, förhoppningsvis inom snar framtid, kommande 
östliga förbindelsen. I väntan på beslut och byggstart för östlig förbindelse är det rimligt att 
området hålls allmäntillgängligt och grönt. Gräs eller annan vegetation, parkbänkar osv. 
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Det finns många sätt att göra park utan att det skulle vara irreversibelt när arbetet med den 
Östliga förbindelsen kommer igång. 
Den GC-väg som knyter ihop Uddvägen och Sickla Industriväg berörs också, men den 
hanteras i en annan detaljplan.” 
 
- - - - - 
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§ 28 KFKS 2018/430 

Ansökan om lantmäteriförrättning för 
stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna ansökan om lantmäteriförrättning för 

stadsbyggnadsprojekt Värmdövägen 93101896 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 23 december 2021. 
 

2. Vidare beslutar kommunstyrelsen att ge handläggare inom exploateringsenheten 
delegation att ge in eventuella kompletteringar till ansökan om lantmäteriförrättning 
i beslutspunkt 1, föra kommunens talan i lantmäteriförrättningen och 
godkänna/besluta om lantmäteriförrättningen i enlighet med angivna ramar i 
tjänsteskrivelsen daterad den 23 december 2021. 

Ärende 
Kommunstyrelsen föreslås godkänna ansökan om lantmäteriförrättning. Ansökan är 
nödvändig för att tillgängliggöra mark för genomförandet av projekt Värmdövägen 
93101896. I ansökan föreslås mark ägd av Trafikförvaltningen och privata fastighetsägare 
överföras till kommunen. Förhandling om markområdena pågår för närvarande mellan 
parterna. Ansökan avses att kompletteras med överenskommelser om fastighetsreglering 
med berörda parter. En utebliven ansökan skulle resultera i stora konsekvenser för 
utbyggnaden av Värmdövägen och Nacka stad i sin helhet och beslutad genomförandeplan 
skulle behöva revideras och skjutas på. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 10 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad daterad den 23 december 2021 
Bilaga 1 Ansökan om lantmäteriförrättning 
Bilaga 2 Överblickskarta markintrång 
Bilaga 3 Områdeskartor markintrång 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 29 KFKS 2021/1166 

Rivning av fritidshus på Lövbergavägen 10, Saltsjö-Boo  
Fastigheten Kummelnäs 11:31 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om rivningslov för ett mindre fritidshus med 

tillhörande byggnader inom fastigheten Kummelnäs 11:31, Lövbergavägen 10 i 
Saltsjö-Boo. 
 

2. Under förutsättning av kommunstyrelsens beslut enligt punkten 1 ges enhetschef 
för enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att underteckna och ge in ansökan. 

Ärende 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Kummelnäs 11:31 med ett äldre fritidshus, 
i Saltsjö-Boo. Fritidshuset är i ett mycket dåligt skick och beläget i ett relativt mörkt 
område. Här finns det alltid en risk för att huset kan bli ett tillhåll för icke önskvärda 
aktiviteter. Fritidshuset är inte lämpat att nyttjas som genomgångsbostad för 
socialnämndens eller arbets- och företagsnämndens behov. När ny planläggning av 
området skulle kunna påbörjas är i nuläget oklart. 
 
Med hänsyn till ovanstående är bedömningen att det inte är ekonomiskt försvarbart att låta 
fritidshuset stå kvar och att fritidshuset och dess tillhörande byggnader därför bör rivas 
samt marken återställas. Därefter ansvarar enheten för offentlig utemiljö för fortsatt 
förvaltning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 13 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 30 november 2021 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas 
Ottosson (V) och Sidney Holm (MP), att ärendet skulle återremitteras med motiveringen 
”att få bättre underlag till vad fastigheten och huset kan användas till. Vi vill att det utreds; 
Vilka kostnader skulle det innebära att underhålla huset? Vilka verksamheter skulle vara 
möjliga att bedriva med hänsyn till läget och framtida tänkta verksamheter i närområdet? 
Finns de möjlighet att huset kan hyras ut som sommarhus till familjer som är i 
socioekonomiska utsatt områden?” 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag och fann att  
kommunstyrelsen hade avslagit förslaget. 
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Därefter konstaterade ordföranden att det bara fanns ett förslag till beslut avseende  
sakfrågan – stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi har efterfrågat mer underlag gällande eventuell upprustning av fastigheten och vad  
huset skulle kunna användas till. Särskilt hade vi velat utreda om huset skulle kunna  
användas för fritidsverksamheter i området eller om familjer som inte har egna fritidshus  
skulle kunna hyra huset under exempelvis skolloven. För detta fanns inget stöd i KSSU.  
Det vore dock oansvarigt av oss att inte anmärka på kommunens bristfälliga underhåll av  
egen fastighet om det enda alternativet som finns för fastigheten är rivning med hänvisning  
till befintligt skick. Det är inte att respektera invånarnas skattemedel att låta gemensamt  
ägda fastigheter förfalla så som huset nu har gjort.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är ett underkännande av kommunen som säger sig vilja vara bäst på att vara kommun,  
att man låter egna fastigheter förfalla på detta sätt. Det är tyvärr inte det enda exemplet.  
Nackalistan stöder oppositionens förslag till återremiss för att se om det går att arbeta fram  
ett mer kreativt och bättre förslag än att bara sälja fastigheten.” 
 
- - - - - 
  



 
48 (82) 

 7 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 30 KFKS 2021/1215 

Vård- och underhåll av byggnadsminnet Stora 
Nyckelviken 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att arbete i enlighet med kulturnämndens förslag redan är 
initierat och att framtida hyresavtal kommer att omfatta tydligare villkor i enlighet med 
vård- och underhållsplanen. 

Ärende 
Stora Nyckelviken är särskilt värdefull från historisk, kulturhistorisk, miljömässig eller 
konstnärlig synpunkt. En vård- och underhållsplan för Stora Nyckelviken har utarbetats. 
Kulturnämnden har beslutat att föreslå kommunstyrelsen att inleda restaureringsåtgärder i 
linje med vård- och underhållsplan, med prioritet på Franska salongen, en del av 
anläggningen byggnadsminnet Stora Nyckelviken. Enheten för fastighetsförvaltning noterar 
att arbete i enlighet med kulturnämndens förslag redan är initierat och att en uppsägning 
för villkorsändring av nuvarande hyresavtal möjliggör även tydligare villkor i enlighet med 
vård- och underhållsplanen. Det pågår även en kontinuerlig dialog med hyresgästen om 
behovet av att vårda lokalerna på rätt sätt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 14 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 6 december 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kulturnämnden 2021-09-21, § 73 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 31 KFKS 2021/1115 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 5/2021 – 
Granskning av strategisk lokalförsörjning 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget svar över revisionsskrivelse avseende granskning av 
strategisk lokalförsörjning enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2021, 
inklusive följande komplettering i sista stycket på s 1: 
”…Dessa kommer att kompletteras med vissa övergripande principer under 2022. ”Först 
ska mål och indikatorer tas fram och därefter ska strategin uppdateras och föreläggas 
kommunstyrelsen.”  

Ärende 
EY har på uppdrag av den kommunala revisionen genomfört en granskning med syftet att 
bedöma om det finns en ändamålsenlig och effektiv process för lokalplanering ur ett 
kommunövergripande perspektiv. 
 
I revisionsskrivelsen föreslås fem punkter: 

• Lämna förslag till fullmäktige för beslut om principer för hantering av fastigheter 
och lokaler. 

• Uppdatera den befintliga fastighetsstrategin så att den är förenligt med nuvarande 
arbete med lokalförsörjning 

• Ta fram ändamålsenliga mål och indikatorer avseende lokalförsörjningen. 
• Säkerställa att en löpande utvärdering av effektiviteten i kommunens 

lokalförsörjning genomförs. 
• Säkerställa en ändamålsenlig samlad rapportering av status i kommunens 

lokalförsörjning till kommunstyrelsen. 
 
I föreslaget yttrande anges bland annat att det under de senaste åren har kommit igång en 
strukturerad process vad gäller förskole-, skol- och idrottsfastigheter och att det finns en 
påbörjad planering på både kort och lång sikt avseende nya välfärdsfastigheter och hur 
kostnaderna för dessa påverkar kommunens ekonomi. Förbättringsarbetet är inte avslutat 
och de punkter som rekommenderas i revisionsskrivelsen stämmer väl överens med de som 
ligger i planeringen att arbeta vidare med under kommande år. Bland annat kommer 
fastighetstrategin och övergripande principer att uppdateras under 2022 och 
ändamålsenliga och effektiva mål och indikatorer för fastighetsverksamheten kommer att 
ses över inför mål- och budgetärendet till 2023. Vidare kommer de befintliga rapporterna 
om status i kommunens lokalförsörjning kompletteras på ett relevant sätt vad avser den 
strategiska lokalförsörjningen. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 §12 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 6 december 2021 
Bilaga 1 Förslag till yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse – Granskning av strategisk lokalförsörjning (daterad 3 

november 2021) 
Bilaga 3 Revisionsrapport– Strategisk lokalförsörjning, Nacka kommun (daterad den 3 

november 2021) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L), Karin Teljstedt (KD) och Esa Örmä (SD), att yttrandet kompletteras med följande i 
sista stycket på s 1: 
”…Dessa kommer att kompletteras med vissa övergripande principer under 2022. ”Först 
ska mål och indikatorer tas fram och därefter ska strategin uppdateras och föreläggas 
kommunstyrelsen.”    

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns två förslag till beslut – det utsända 
förslaget från stadsutvecklingsutskottet samt ett tilläggsyrkande.  
Ordföranden ställde först stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från stadsutvecklingsutskottet. 
Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
även hade beslutat i enlighet med tilläggsyrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är viktigt att kommunen har en säker tillgång till ändamålsenliga och bra lokaler för 
sina olika verksamheter. Revisionsrapporten påpekar ett antal områden som kan förbättras, 
vilket vi ser oroande på. Styrningen för kommunens lokaler har inte varit under kontroll 
tidigare, även om den har förbättrats. Vi tycker att det fortfarande finns en del frågetecken 
kring hur den fungerar. Vi är inte heller överens med majoriteten om hur 
investeringspolicyn och hyressättning går till. Därför ser vi gärna att en uppföljning sker 
inom dessa båda områden. 
I revisionsrapporten lyfts det fram att det saknas både en kortsiktig och en långsiktig 
strategi för lokalförsörjning för kommunen. Det senast som är ett tydligt exempel är att 
skolan i Neglinge inte kunde drivas vidare i de lokaler som fanns, med nedläggning av en 
årskurs som följd. Följden av att kommunen inte har planer för lokalförsörjningen är att 
det kostar pengar och skapar osäkerhet för kommunens verksamheter.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan tycker att den kritik och de fem förslag som förs fram av revisionen både är 
bra och något som borde åtgärdas. Det framkommer allvarlig kritik av 
lokalförsörjningsprocessen och det konstateras att det saknas styrande dokument eller 
skriftliga rutiner för styrning och samordning. Nackalistan ser allvarligt på denna kritik och 
kommer noga följa ärendet för att se att det förbättras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Av revisorernas granskning framgår att kommunen inte har några politiskt antagna 
styrdokument eller skriftliga rutiner för styrning och samordning av lokalförsörjningen. Det 
saknas också långsiktiga planer och en samlad bild av lokalbehovet i kommunen. 
Miljöpartiet tycker detta är ytterst allvarligt och vill se omedelbara åtgärder. I kommunens 
miljö- och klimatambitioner lyfts energieffektivt, attraktivt och sunt byggande som en viktig 
strategisk inriktning.  
Energianvändning och utsläpp av växthusgaser i stadsbyggandet utgör en betydande del av 
kommunens klimat- och miljöpåverkan. I en expansiv och snabbväxande kommun som 
Nacka är det därför extra viktigt att arbeta med politiskt antagna styrdokument kopplade 
till klimat- och miljömålen genom hela stadsbyggnadsprocessen, annars går det inte att styra 
mot uppfyllelse av de politiskt antagna målen. Oftast leder investeringar i bättre 
energieffektivitet till lägre driftskostnader och är utöver klimat- och miljövinsten även 
ekonomiskt lönsamt sett över tid. 
Avsaknaden av styrning och samordning leder också till lägre utnyttjandegrad i 
lokalbeståndet och därmed högre lokalkostnader för kommunens enskilda verksamheter. 
Med bättre anpassade lokaler och en övergripande strategi för att nå en högre 
utnyttjandegrad av lokalbeståndet, skulle mer pengar kunna satsas på välfärden.” 
 
- - - - - 
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§ 32 KFKS 2021/623 

Yttrande i mål om tillstånd till återvinnings- och 
täktverksamhet samt vattenverksamhet i Kovik 
Yttrande till mark- och miljödomstolen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad  
den 28 januari 2022 och överlämnar det till mark- och miljödomstolen. 

Ärende 
Nacka kommun har getts möjlighet att lämna synpunkter i mål om tillstånd till  
återvinnings- och täktverksamhet samt vattenverksamhet i Kovik. Målet gäller Frentab  
Anläggnings AB:s tillståndsansökan som återförvisats till mark- och miljödomstolen för  
fortsatt handläggning 
 
Yttrandet innebär att kommunen upprepar sitt tidigare ställningstagande om behovet av  
lokalmasshantering som kommunen framförde till Mark- och miljööverdomstolen i det  
nu återförvisade målet i mark- och miljödomstolen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och juridik- och kanslistaben, 
daterad den 28 januari 2022 
Bilaga 1 Underrättelse från mark- och miljödomstolen 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
Bilaga 3 Bilaga till yttrande, Ställningstagande 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till det utsända förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling och juridik- och kanslistaben. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från enheten 
för strategisk stadsutveckling och juridik- och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet stödjer yttrandet och noterar att ett huvudargument i yttrandet är minskade 
transporter. Det är positivt att det gjort beräkningar på hur mycket mindre transporter som 
krävs vid användandet av Koviks tippen istället för andra mer långväga alternativ. Jag 
hoppas att samma argument av att minska på transporter kommer gälla fler ärenden i 
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framtiden. De inrikes transporterna är en akut viktig fråga för att kunna minska Nacka 
kommuns koldioxidavtryck.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”I olycksstatistiken från Trafikverket kan man se att den tunga trafiken i området redan 
idag innebär en förhöjd olycksrisk. Därför påpekade vi redan vid avtalet om 
anläggningsarrendet 2018 att kommunen av trafiksäkerhetsskäl inte borde skriva under ett 
nytt arrendeavtal som innebar oförändrade eller ökad trafik på Lagnövägen/Gamla 
Skärgårdsvägen, utan att det samtidigt ingicks någon form av skriftlig överenskommelse om 
att det berörda vägavsnittet skulle rustas upp och byggas om, bl.a. med separering av gång- 
och cykeltrafik. Ett arrendeavtal som på något sätt skulle medge en utökad verksamhet utan 
en upprustning/uppgradering av det berörda vägavsnittet skulle försämra en redan dålig 
trafiksäkerhetssituation. Därför gläder vi oss åt att kommunen nu tecknat just en sådan 
överenskommelse med Frentab om finansiering av trafikåtgärder för att öka 
trafiksäkerheten för gång-, och cykeltrafikanter, samt tillsammans med Trafikverket och 
Värmdö kommun inlett en åtgärdsvalsstudie för att ta fram ytterligare åtgärder för att 
förbättra trafiksäkerheten i området.” 
 
Mats Gerdau för Moderaterna, Hans Peters för Centerpartiet, Gunilla Grudevall-
Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt (KD) lät gemensamt anteckna följande till 
protokollet:  
”Vi ser fördelar med fortsatt mass- och täkthantering i Kovik. Främst behövs det förstås 
för de stora volymer massor som produceras i Nacka när bostäder och tunnelbana byggs. 
Långa transporter till andra platser är både dyra och leder till större utsläpp. Men fortsatt 
täkthantering medför också att Lagnövägen kan bli mer trafiksäker eftersom en gång- och 
cykelbana då ska anläggas längs vägen, vilket är bra för inte minst barn och unga. Fortsatt 
verksamhet är en förutsättning för att den ska bli av, annars finns ingen finansiering.” 
 
- - - - - 
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§ 33 KFKS 2021/1000 

Remiss – Riksarkivets förslag på författningar  
Yttrande över remiss FormatE från Riksarkivet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag på yttrande enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den  
13 december 2021. 

Ärende 
Riksarkivet har skickat ut en remiss som utreder e-format och arkivrättsliga krav.  
Riksarkivet arbetar med att ta fram föreskrifter som ska ersätta Riksarkivets föreskrifter och  
allmänna råd (RA-FS 2009:2) om tekniska krav för elektroniska handlingar (upptagningar  
för automatiserad behandling). Remissen omfattar två författningsförslag varav ett av  
föreslagen har påverkan för kommunens verksamhet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 § 5 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten samt juridik-
och kanslistaben, daterad den 13 december 2021 
Bilaga 1 Utdrag från Riksarkivets förslag på författningar – Sammanfattning 
Bilaga 2 Förslag på yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2021/1272 

Remiss – En förbättrad förpackningsinsamling, nya roller 
för kommuner och producenter 
Yttrande över remiss från Miljödepartementet  

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar arbetsutskottets förslag till yttrande enligt bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen daterad den 27 januari 2022. 
 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärende 
Nacka kommun är remissinstans till Miljödepartementets promemoria En förbättrad 
förpackningsinsamling – nya roller för kommuner och producenter. Remissvaren ska ha kommit in till 
Miljödepartementet senast den 7 februari 2022. I promemorian föreslås nya bestämmelser 
om ett system för utökat producentansvar för förpackningar. Den största förändringen 
som föreslås är att kommunerna ska ta över det operativa ansvaret för insamlingen av 
förpackningsavfall från hushåll. 
 
I yttrandet anges att Nacka kommun ställer sig bakom principen om fastighetsnära 
insamling av förpackningar. Återvinningen av förpackningar behöver öka och det bör bli 
enklare för hushållen att återvinna förpackningar. Nacka kommun ställer sig därmed 
bakom målet om en bättre förpackningsinsamling, men bedömer inte att förslaget i 
remissen ger rätt förutsättningar. Mot bakgrund av de stora brister som kommunen ser 
med förslaget så avstyrker Nacka remissen. I övrigt framförs bland annat synpunkter om 
att kommunerna bör ha rådighet och utrymme att välja lokala lösningar för fastighetsnära 
insamling, vikten av att samtliga kommuner får full kostnadstäckning, att införandetiden 
enligt förslaget är orimligt kort samt att det saknas en risk- och konsekvensbedömning av 
följderna av den ändrade avfallshanteringen för kommunernas hantering av bygglov och 
detaljplaner. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslistaben, daterad den 21 
januari 2022, reviderad den 27 januari 2022  
Bilaga 1 Förslag till yttrande (reviderad i enlighet med arbetsutskottets förslag) 
Bilaga 2 Remiss av miljödepartementets promemoria – En förbättrad  

förpackningsinsamling, nya roller för kommuner och producenter 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 25 januari 2022 § 
6 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin 
Teljstedt (KD) och Esa Örmö (SD); bifall till arbetsutskottets förslag till yttrande som 
framgår av bilaga 1 till tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och 
kanslistaben daterad den 27 januari 2022.  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till följande förslag till beslut:  
”Kommunstyrelsen besluta att justera yttrandet enligt följande  
De två sista meningarna i första stycket ändras till: 
….angeläget, däremot bedöms inte flera av förslagen i remissen ge rätt förutsättningar för  
att uppnå målet. Kommunen ställer sig dock bakom principen om fastighetsnära insamling  
men har ett antal invändningar och utvecklar dessa synpunkter enligt nedan.” 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) Gunnel Nyman 
Gräff (S) och Tomas Ottosson (V), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
juridik- och kanslistaben med följande ändring:  
”Andra stycket i yttrandet ändras till följande:  
Nacka kommun ser en stor fördel med ett införande av fastighetsnära insamling av 
förpackningar. Återvinningen behöver öka och det måste bli enklare för hushåll och 
verksamheter att återvinna sina förpackningar. Detta har kommunen som utgångspunkt i 
den avfallsplan som kommunfullmäktige antog våren 2021. Nacka kommun ställer sig 
därmed bakom målet om en bättre förpackningsinsamling. Vi anser dock att förslaget i 
remissen behöver tydliggöras och förbättras på en del punkter för att ge kommunen bättre 
långsiktiga förutsättningar att utföra uppdraget. Vad kommunen anser behöver förtydligas 
och förbättras framförs i synpunkterna enligt nedan.” 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut.  
Ordförande ställde förslagen mot varandra och konstaterade att kommunstyrelsen hade 
beslutat i enlighet med yrkandet om bifall till arbetsutskottets förslag till yttrande.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan ställer sig positiv till förslag som främjar en ökad insamlingsgrad samt en 
effektivare och samordnad organisation för insamling av förpackningar, restavfall och 
matavfall. Vi ställer oss även positiva till fastighetsnära insamling av förpackningar (FNI) - 
givet att detta leder till en bättre insamlingshantering för kunden än dagens system med de 
gröna containrarna (ÅVS). Detta kräver fackindelade avfallskärl, så att det inte blir så 
många kärl per hushåll, samt frekventa tömningar, så att inte kärlen blir överfulla. 
Det är dock viktigt att om kommunen ska ta över FTIs ansvar för förpackningsinsamling, 
så måste det göras kostnadsneutral för kommunen och kommunens innevånare. Vi vill inte 
att avfallstaxorna höjs. Det är rimligt att anta att ett system med FNI blir dyrare än dagens 
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system i Nacka kommun med ÅVS. I förslaget är det inte tydligt om kommunen garanteras 
täckning för sina merkostnader eller bara ersätts med en schablonkostnad. Denna brist bör 
åtgärdas innan förslaget kan godkännas. Nackalistan kommer att verka för en effektiv och 
miljövänlig lösning med så få sopkärl, tömningsdagar och transporter som möjligt, dock 
med tillräcklig kapacitet för att rymma hushållens förpackningar.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna:  
”Liberalerna ställer sig bakom principen. Återvinningen av förpackningar måste öka och 
det behövs en fastighetsnära insamling, då det måste vara lätt att göra rätt. 
Men kommunen bör ha rådighet att välja lokala lösningar, och att kostnadsteckningen är 
klargjord och säkerställd.” 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2021/1190 

Förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 
2022-2033  
Yttrande till Regeringskansliet 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande till Regeringskansliet enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 3 januari 2022, inklusive följande komplettering på  
s 2 i slutet på första stycket:  
”…för att åka på en statlig väg. ’Nacka kommun anser att staten inte fullföljt sin del av 
överenskommelsen genom att inte starta brobygget inom den stipulerade tiden på fem år 
utan i stället väntat i tio år. Dessutom förefaller administrations- och 
finansieringskostnaderna för broavgiften orimligt höga, ca hälften av avgiftsintäkterna avses 
gå till att administrera själva avgiftsuttaget. Det gör sammantaget att Nacka kommun anser 
att staten inte ska ta ut några avgifter på Skurubron, utan att brobygget i sin helhet ska 
finansieras via statliga anslag.’”   

Ärende 
Nacka kommun har fått förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 2022–2033 
på remiss. Remissperioden pågår till och med den 28 februari 2022. Den nationella planen 
för transportinfrastruktur beskriver hur den statliga infrastrukturen ska underhållas och 
utvecklas. Jämfört med den gällande nationella planen för 2018–2029 har anslagen till 
vidmakthållande av vägar och järnvägar ökat med 13 respektive 25 procent medan anslaget 
till utveckling av transportsystemet har ökat med 25 procent. Sammanlagt summerar den 
gällande planens fortsättning och de ytterligare kostnadsanspråken till nära 460 miljarder 
kronor under planperioden, vilket överstiger den angivna ramen för utvecklingsanslaget på 
437 miljarder kronor. Utrymmet för nya investeringsobjekt i planen är därmed ytterst 
begränsat. Över 80 procent av de namngivna investeringarna är järnvägsinvesteringar av 
vilka nära hälften utgörs av de tre första etapperna av nya stambanor för höghastighetståg 
och nära en fjärdedel av järnvägstekniksystem. Av medlen till namngivna investeringar 
utgörs 15 procent av vägåtgärder, vilka oftast syftar till att förbättra trafiksäkerheten 
samtidigt som de bidrar till regional utveckling genom förbättrad tillgänglighet. 
 
Nacka kommun föreslås lämna övergripande synpunkter kring att finansieringen av 
infrastruktur behöver stärkas än mer än föreslagen nationell plan. Begränsade resurser leder 
till hårda prioriteringar i stockholmsregionens infrastrukturutbyggnad vilket rimmar illa 
med rollen som landets tillväxtmotor. Vidare finns detaljerade synpunkter som berör frågan 
om finansiering av Skurubron och att Östlig förbindelse bör projekteras och byggas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 16 
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Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 3 januari 2022 
Bilaga 1 Sammanfattning av remiss. Förslag till nationell plan för 

transportinfrastrukturen 2022–2033 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD) och Hans Peters (C), att 
yttrandet kompletteras på s 2 med följande i slutet på första stycket:  
”…för att åka på en statlig väg. ’Nacka kommun anser att staten inte fullföljt sin del av 
överenskommelsen genom att inte starta brobygget inom den stipulerade tiden på fem år 
utan i stället väntat i tio år. Dessutom förefaller administrations- och 
finansieringskostnaderna för broavgiften orimligt höga, ca hälften av avgiftsintäkterna avses 
gå till att administrera själva avgiftsuttaget. Det gör sammantaget att Nacka kommun anser 
att staten inte ska ta ut några avgifter på Skurubron, utan att brobygget i sin helhet ska 
finansieras via statliga anslag.’”   
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V), bifall till eget förslag 
till yttrande (se bilaga 3 till protokollet). 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns följande förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag och Sidney Holms förslag samt ett tilläggsyrkande. 
Ordföranden ställde först stadsutvecklingsutskottets förslag mot Sidney Holms förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
Därefter ställde ordföranden tilläggsyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen 
även hade beslutat i enlighet med tilläggsyrkandet.  

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Satsningar ska ske där de ger mest effekt och nytta över hela landet. Nya 
infrastruktursatsningar är bra, men vi får inte heller glömma bort att de existerande vägar, 
broar, tunnlar, färjelägen också behöver underhållas för att säkra deras funktion och drift. 
Fördelningen av medel mellan nya investeringar och befintlig infrastruktur måste ändras så 
det tillförs mer resurser för underhåll. Avgiften för Skurubron är inte rättvis och ska tas 
bort. Det finns ingen alternativ väg för de som bor öster om Skurubron att använda när 
man behöver ta sig till Stockholm och ut i övriga delar av landet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer till viss del i förslaget till yttrande men vill ännu en gång förtydliga  
vårt ställningstagande i den del som rör Östlig förbindelse. På förekommen anledning så är  
vårt ställningstagande över tid följande: vi bifaller att förslag om Östlig förbindelse utreds  
vidare. En förutsättning för ett kommande positivt förslag till förbindelsen är att  
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kollektivtrafik också ska kunna trafikera tunneln. Vårt slutgiltiga ställningstagande tar vi den  
dag i framtiden då det finns ett färdigt förslag att ta ställning till.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet ställer sig inte bakom remissyttrandet över förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen 2022-2033. Yttrandet ska enligt oss avråda bestämt från att 
projektera nya motorvägssatsningar i allmänhet och östligförbindelse i synnerhet. Den i dag 
för stora privatbilismen behöver minskas i Stockholm till förmån för framkomlig 
kollektivtrafik. Dessutom krävs att nödvändig trafik kan använda de befintliga vägarna utan 
ständiga framkomlighetsproblem. Man skriver i den nationella planen om att resande i 
Stockholm kan behöva en ny nord-syd förbindelse och det resonemangen stämmer inte 
alls. Det kommer en förbifart i Stockholm från Barkarby till Skärholmen som kommer 
avlasta Essingeleden med biltrafik och transporter och dessutom tillkommer tunnelbanan 
som bilfritt tar resande från sydöstra förorterna till centrala Stockholm eller nordvästra 
förorterna. Så det kommer inom kort två nya förbindelser mellan nord och syd. Kan även 
det nämnas att när Slussens ombyggnad blir klar kommer även den fungera som en brygga 
mellan nord och syd.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna:  
”Sverigedemokraterna biträder remissvaret med dess synpunkter om förstärkt finansiering, 
Skurubron och Östlig förbindelse, och vill i sammanhanget lyfta fram att 
Sverigedemokraterna som enda parti ger full politisk uppbackning till projektering av Östlig 
förbindelse på alla politiska nivåer och i alla berörda beslutande församlingar, riksdag såväl 
som region och kommuner.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Kommunens nya koldioxidbudget visar att utsläpp av koldioxid inom Nackas gränsen 
måste minska med i genomsnitt 17% per år från och med 2022. Det finns därmed inte 
utrymme i budgeten för vare sig bygget av Östlig förbindelse eller för den extra trafik 
motorleden kommer möjliggöra.  Enligt Trafikverkets egen analys kommer Östlig 
förbindelse både leda till att vi missar klimatmålet, och till ökad trängsel på Värmdöleden 
och Södra länken. Vi i Miljöpartiet vill varken ha ökad trängsel på Nackas vägar eller bidra 
till att vi inte når klimatmålet.  
När det gäller Nya Skurubron så drev den moderatledda majoriteten i Nacka tyvärr igenom 
en väldigt ofördelaktig finansieringsmodell med Vägverket 2009. Enligt de killgissningar 
från kommunens ”utredare” som låg till grund för Kommunfullmäktiges beslut om 
broavgift så skulle själva avgiftssystemet kosta ca 10.000 kr/år och bron bli avgiftsfri efter 
ca 10 år. Efter en mer noggrann utredning har det i efterhand visat sig att kostnaden för 
själva avgiftshanteringen snarare riskerar att landa på 90.000 kr/dag och att avgifterna enligt 
lag blir kvar i 20 år.” 
 
- - - - -  



 
61 (82) 

 7 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 36 KFKS 2021/1109 

Förslag till länsplan för regional transportinfrastruktur 
2022–2033 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsutvecklingsutskottets yttrande enligt bilaga 3 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 3 januari 2022 med följande tillägg till avsnittet om Östlig 
förbindelse: 
”Man bör beakta att en Östlig förbindelse även minskar sårbarheten för vägtrafikens snitt 
över Mälaren-Saltsjön. Det är inte osannolikt att den framtida Förbifart Stockholm kan 
komma att stängas av pga olyckor i tunnelsystemet.” 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

Ärende 
Nacka kommun har beretts möjlighet att yttra sig över Region Stockholms förslag till 
länsplan för regional transportinfrastruktur för perioden 2022-2033. Remisstiden sträcker 
sig till den 1 februari 2022 men anstånd om senare inlämning har beviljats. Länsplanen ska 
bidra till uppfyllelse av flera nationella transportmål samt regionala mål som ingår i den 
regionala utvecklingsplanen - RUFS 2050. Länsplanens preliminära ekonomiska ram är 10,1 
miljarder kronor, vilket är 1,6 miljarder kronor mer jämfört med länsplan 2018–2029.  
 
Totalt namnges investeringar för 6,6 miljarder kronor och resterande 3,5 miljarder kronor 
föreslås gå till åtgärdsområden vars enskilda kostnad understiger 50 miljoner kronor. 
Prioritering av de objekt som blivit beslutade inom förhandlingarna och som sträcker sig 
över flera planperioder prioriteras i länsplanen. Detsamma gäller för objekt som på ett 
tydligt sätt kan ses som en följdinvestering av tidigare genomförda åtgärder inom dessa 
överenskommelser. 
 
Ett förslag till yttrande har tagits fram där Nacka kommun föreslås lämna övergripande 
synpunkter om att finansieringen av stockholmsregionens infrastruktur behöver stärkas. 
Detaljerade synpunkter berör bland annat om att Saltsjöbanan ska vara ett attraktivt, 
kollektivt transportmedel framgent behöver upprustning och modernisering säkerställas. 
Kommunen föreslås även lämna synpunkter kring finansiering av nya Skurubron samt 
Östlig förbindelse och Boo trafikplats 
 
Vid sammanträde med kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade utskottet att 
föreslå kommunstyrelsen att anta förslag till yttrande enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelsen 
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daterad den 3 januari 2022, med tillägget att slutet av stycke 1 i yttrandet kompletteras med 
följande text: 
”Nacka vill också lyfta att de kommuner som tar ett stort ansvar genom att aktivt bidra till 
stockholmregionens tillväxt och utveckling med fler bostäder och arbetsplatser bör 
prioriteras när Länsplanen tas fram. Det skapar incitament till utveckling och tillväxt vilket 
är nödvändigt för en fortsatt attraktiv huvudstadsregion.” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 17 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 3 januari 2022 
Bilaga 1 Remissmissiv, länsplan för regional transportinfrastruktur 2022-2033 
Bilaga 2 Förslag till länsplan för regional transportinfrastruktur 2022-2033 
Bilaga 3 Förslag till yttrande, reviderat den 18 januari 2022 (yttrandet har 
kompletterats utifrån kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskotts beslut) 

Yrkanden 
Alva Dahn (S) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 1 till protokollet).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande tillägg till 
yttrandet i avsnittet om Östlig förbindelse, hämtat från Socialdemokraternas förslag till 
yttrande (se bilaga 1 till protokollet): 
”Man bör beakta att en Östlig förbindelse även minskar sårbarheten för vägtrafikens snitt 
över Mälaren-Saltsjön. Det är inte osannolikt att den framtida Förbifart Stockholm kan 
komma att stängas av pga olyckor i tunnelsystemet.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade att stycket som börjar med ”En Östlig förbindelse” stryks och  
att stycket som börjar med ”Nacka kommun för diskussioner” ändras till: 
”Nacka kommun för diskussioner med Trafikverket Region Stockholm för att komma 
vidare med beslut kring riksintressepreciseringen för Östlig förbindelse. Markreservationer 
för Östlig förbindelse har legat som en våt filt över planeringen av centrala Nacka i 
decennier och inneburit stora negativa konsekvenser för Nackas stadsutveckling. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till eget förslag till yttrande (se bilaga 2 till protokollet).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade inledningsvis att det fanns tre förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag, Sidney Holms förslag och Tomas Ottossons förslag.  
Ordföranden ställde förslagen var för sig mot avslag, och konstaterade att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Därefter konstaterade ordföranden att det fanns två tilläggsförslag – tilläggsförslaget 
gällande avsnittet om Östlig förbindelse såsom det framgår i rött av bilaga 1 till protokollet 
och Alva Dahns övriga tilläggsförslag så som de framgår i rött av bilaga 1 till protokollet. 
Ordförande ställde tilläggsförslagen mot varandra och konstaterade slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med tilläggsförslaget gällande avsnittet om Östlig 
förbindelse.   

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är viktigt att Saltsjöbanan prioriteras med renovering av Danviksbron, Sickla Bro och 
införskaffande av nya vagnar för Saltsjöbanan. Det bör också reserveras mark för en ny 
depå för de nya vagnarna. Att planera för och se till att östlig förbindelse blir av är en viktig 
del av hela regionens utveckling.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan instämmer i att finansieringen av infrastruktur behöver stärkas. Vi tycker 
också att det finns oacceptabla störningar i trafiksystemet med kapacitetsbrister, 
köbildningar och trängsel. Transportbehoven behöver därför mötas med investeringar. Nya 
bostadsområden och stadsdelar behöver förses med goda kommunikationer samt att 
infrastrukturen bör hänga med i befolkningstillväxten.  
Vi håller med om att det är viktigt att medelstilldelningen för stockholmsregionen står i 
proportion till dess betydelse för Sveriges ekonomi och befolkningsökning. Regionen står i 
dag för nästan en tredjedel av Sveriges bruttonationalprodukt och har 2,4 miljoner 
invånare. År 2050 kan det vara så många som 3,4 miljoner invånare. Nackalistan anser att vi 
under många år ökat antalet bostäder utan att kapaciteten på vägnätet hängt med, något 
som är oacceptabelt. 
Givet de stora behov av uppgraderad och ny transportinfrastruktur som finns i 
stockholmsregionen är den utökade ramen om 1,6 miljarder kronor i förslag till länsplan 
långt ifrån det som skulle behövas enligt Nackalistan.  
Nackalistan anser att för att uppnå målsättningen om en långsiktigt hållbar och attraktiv 
kommun krävs ett kapacitetsstarkt transportsystem som kan ge god tillgänglighet till hela 
regionen. Detta gäller både nybyggda- och äldreområden i kommunen  
Nackalistan tycker att  breddningen och den  nya utformningen av 3,5 kilometer gång- och 
cykelbana i Ältastråket där investeringen alltså flyttas med från gällande länsplan. 
Saltsjöbanan är av stor betydelse för ostsektorns kollektivtrafik och ett viktigt komplement 
till busstrafiken och kommande tunnelbana, och det är viktigt att slussen fortsätter vara 
målpunkt. För att Saltsjöbanan ska vara ett attraktivt, kollektivt transportmedel framgent 
med högre turtäthet behöver upprustning och modernisering säkerställas. Det är viktigt att 
påallvar ta tag i bullerproblematiken längs med Saltsjöbanan 
Vi tycker det är av största vikt att beslutet att köpa nya vagnar till Saltsjöbanan fullföljs och 
gärna påskyndas, inte minst för att reducera bullret från banan. 
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För närvarande pågår diskussioner mellan Nacka kommun och Region Stockholm som 
berör flera olika åtgärder för att förbättra Saltsjöbanan och infrastrukturen kring banan – 
något som kommer bidra till en modern och kapacitetsstark Saltsjöbana för framtiden. 
Projektet pågår för en ny bussterminal i anslutning till tunnelbanans slutstation i Centrala 
Nacka. Vi tycker att det är viktigt att detta genomförs på ett sätt som så lite som möjligt 
innebär störningar för trafiken i området.  
För Nya Skurubron förutsätter Nackalistan att finansiering från gällande länsplan kvarstår 
och flyttas med till den nya. Dessutom bör ramen utökas i länsplanen och/eller i nationell 
plan för att täcka hela kostnaden kostanden med statliga medel. Det är varken rimligt eller 
skäligt att Nackaborna och andra trafikanter ska tvingas betala avgifter för att åka på en 
statlig väg, i synnerhet när brobygget inte hållit den avtalade tidplanen. Nackalistan har i tio 
års tid framfört argument på varför avgiftsbeläggande av Skurubron tas bort, det är inte rätt 
att straffbeskatta boende i Boo och på Värmdö. 
Vi vill se en noggrann utrredning kring Östra länken och vilka för och nackdelar ett bygge 
av den skule ha samt vilken sträckning man finner lämpligast innan vi tar ställning fullt ut i 
denna fråga.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet:  
”Vänsterpartiet ställer sig inte bakom de delar gällande Östligförbindelse i remissyttrandet 
över förslag till regional plan för transportinfrastrukturen 2022-2033. Yttrandet ska enligt 
oss avråda bestämt från att projektera nya motorvägssatsningar i allmänhet och 
östligförbindelse i synnerhet. Iden i yttrandet om att det behövs en ökad vägkapacitet i 
Stockholm för att möta befolkningsökningen är vi emot. Det är bättre att inte investera 
mer resurser i ett föråldrat transportsystem där alla ska kunna åka i egen transport, det 
kommer behöves mer gemensamma lösningar med bilpoler, samåkning och förbättrad 
kollektivtrafik. I det perspektivet räcker befintligt transportnät när det används effektivare. 
De delar i yttrandet som lyfter frågan om ökad och förbättrad kollektivtrafik samt gång och 
cykelbanor är vi positiva till.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Kommunens nya koldioxidbudget visar att utsläpp av koldioxid inom Nackas gränsen 
måste minska med i genomsnitt 17% per år från och med 2022. Det finns därmed inte 
utrymme i budgeten för vare sig bygget av Östlig förbindelse eller för den extra trafik 
motorleden kommer möjliggöra.  Enligt Trafikverkets egen analys kommer Östlig 
förbindelse både leda till att vi missar klimatmålet, och till ökad trängsel på Värmdöleden 
och Södra länken. Vi i Miljöpartiet vill varken ha ökad trängsel på Nackas vägar eller bidra 
till att vi inte når klimatmålet.” 
 
- - - - - 
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§ 37 KFKS 2020/1059 

Medborgarförslag – Igelboda stationshus 
Inkom den 18 november 2020 samt den 2 respektive 18 augusti 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det inte finns skäl till att vare sig förvärva eller hyra in  
Igelboda stationshus samt att byggnadens bevarande ändock säkerställs genom det  
föreläggande som lagts gällande husets återställande. Medborgarförslagen är därmed  
färdigbehandlade. 

Ärende 
På fastigheten Igelboda 55:1, som ägs av AB Storstockholms lokaltrafik (SL), ligger  
Igelboda station. Stationshuset är till det yttre väl bevarad men i kraftigt behov av  
renovering efter en brand i februari 2013. SL har angett att de inte har någon användning  
av stationshuset och har tidigare ansökt om rivningslov vilket har nekats.  
Medborgarförslagen anger att Nacka kommun ska förvärva byggnaden Igelboda  
stationshus alternativt teckna ett nyttjanderättsavtal med SL gällande lokalerna. Den  
samlade bedömningen är att det inte är kommunens uppgift att investera eller hyra in sig i  
byggnader som inte ska inrymma kommunala verksamheter samt att kommunens  
föreläggande om att återställa huset till ett skick som gör att det kan stå kvar, säkerställer  
emellertid byggnadens bevarande. Medborgarförslagen är därmed färdigbehandlade. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 18 januari 2022 § 18 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 2 december 2021  
Bilaga 1 Medborgarförslag 1 
Bilaga 2 Medborgarförslag 2 
Bilaga 3 Medborgarförslag 3 

Yrkanden 
Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Mikael Carlsson 
(NL) och Tomas Ottosson (V), att kommunstyrelsen beslutar att uppdra åt enheten för 
fastighetsförvaltning att återkomma till kommunstyrelsen med beslutsunderlag kring hur ett 
förvärv av Igelboda Stationshus kan se ut. Det första medborgarförslaget ska därmed anses 
bifallet. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Alva Dahns yrkande mot det utsända förslaget från 
stadsutvecklingsutskottet, och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi anser att kommunen snarast bör göra vad man kan för att förvärva Igelboda 
Stationshus. Dels för att det är ett viktigt kulturminne som är värt att bevara, med stort 
upprustningsbehov efter branden 2013. Men framförallt för att det skulle kunna användas 
på olika sätt i området. Vi önskar se stationshuset som en föreningslokal som det lokala 
föreningslivet kan nyttja.” 
 
- - - - - 
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§ 38 KFKS 2018/888 

Val av en ersättare för ägarrepresentant i 
samordningsförbundet VärNa för perioden intill 
utgången 2022 

Beslut 
Val av ersättare bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 39 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Stadshus AB efter ordinarie bolagsstämma 
2022 till och med ordinarie bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 40 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi AB efter ordinarie bolagsstämma 
2022 till och med ordinarie bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 41 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka Energi Försäljnings AB efter ordinarie 
bolagsstämma 2022 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 42 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Nacka vatten och avfall AB efter ordinarie 
bolagsstämma 2022 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka vatten och avfall AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 43 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Centrala Nacka AB efter ordinarie bolagsstämma 
2022 till och med ordinarie bolagsstämma 2023 

Beslut 
 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Centrala Nacka AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 44 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Saltsjö Pir AB efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 

Beslut 
 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 45 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Boo 1:207 AB efter ordinarie bolagsstämma 2022 
till och med ordinarie bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Ersättare 
Jörn Karlsson    Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med Boo 
1:207 AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 46 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening 
fr.o.m. årsmöte 2022 t.o.m. årsmöte 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud    Parti 
Karin Bünger    L 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid årsmöten med Boo Energi Ekonomisk 
förening i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 47 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen för 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud 
Mats Bohman 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämmor med 
Kommentusgruppen i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
  



 
77 (82) 

 7 februari 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 48 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud  Parti  Ersättare  Parti 
Peter Zeathreus M  Lars Roth  MP 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid årsstämma med Sweden 
Green Building Council i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2018/888 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB, från ordinarie 
bolagsstämma 2022 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs 
 
Ombud  Parti  Ersättare  Parti 
Mats Gerdau  M  Mattias Qvarsell S 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Stockholmsregionens Försäkring AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2018/888 

Val av representant vid ägarråd med Inera AB under 
2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Henrik Palmblad-Wennergren. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 51 KFKS 2018/888  

Val av representant vid årsstämma med Inera AB under 
2022 

Beslut 
Till rubricerade uppdrags väljs Henrik Palmblad-Wennergren. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista till kommunstyrelsen 2022-02-07 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 52 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut.  
 
Därutöver noterar kommunstyrelsen den övriga frågan till protokollet. 
 

Ärende 

Inkomna politikerinitiativ 

Politikerinitiativ – Covidbonus   KFKS 2022/114 
Politikerinitiativ från Mikael Carlsson (NL) med förslag om att kommunen ser över 
möjligheterna att ge anställda som arbetat inom vård, skola, förskola och omsorg en” 
Covid-bonus” på liknande sätt som region Stockholm, samt att kommunen ser över 
möjligheterna att ge anställda som arbetat inom vård, skola, förskola och omsorg extra 
lediga dagar för återhämtning. 

Politikerinitiativ – Kommunal vikariepool för lärare  KFKS 2022/116 
Politikerinitiativ från Gunnel Nyman Gräff (S) med förslag om att kommunstyrelsen ger 
Välfärd Skola i uppdrag att utreda förutsättningarna för att inrätta en vikariepool, med 
fastanställda vikarier.   
 

Övriga fråga  
Sidney Holm (MP) ställde frågor gällande Viktor Rydbergs skola i Fisksätra.  
Susanne Nord, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, informerade om att både dialog 
med skolan och en utredning i frågan pågår, samt att ytterligare information planeras att 
kunna ges vid nästkommande sammanträde med utbildningsnämnden, då frågan bedöms 
vara av ekonomiska natur.  
 

Beslutsgång  
Kommunstyrelsens noterade den övriga frågan till protokollet och överlämnade 
politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiets uppfattning är att Viktor Rydbergs skola i Fisksätra utför ett väldigt bra 
arbete, att skolan är väldigt uppskattad både av både elever och föräldrar, och att skolan har 
en stor betydelse för en positiv utveckling i Fisksätra. 
Att skolan helt plötsligt skulle hotas av nedläggning, och att uppfattningen om vilka 
utfästelser som gjordes innan skolan startades är en så pass allvarlig och övergripande fråga 
att vi i Miljöpartiet anser att frågan behöver hanteras även i Kommunstyrelsen, inte bara i 
Utbildningsnämnden.” 
 
- - - - - 
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Bilaga 1 till protokoll KS 2022-02-07 § 36  
Förslag till länsplan för regional transportinfrastruktur 
2022–2033 (KFKS 2021/1109) 
 
Socialdemokraternas förslag till yttrande: 
 

Övergripande synpunkter 
Nacka kommun anser att finansieringen av infrastruktur behöver stärkas. 
Begränsade resurser leder till hårda prioriteringar i stockholmsregionens 
infrastrukturutbyggnad. Det rimmar illa med rollen som landets 
tillväxtmotor. Det finns idag oacceptabla störningar i trafiksystemet med 
kapacitetsbrister och trängsel. Transportbehoven behöver därför mötas med 
investeringar. Nya bostadsområden och stadsdelar behöver förses med goda 
kommunikationer. Det är viktigt att medelstilldelningen för 
stockholmsregionen står i proportion till dess betydelse för Sveriges 
ekonomi och befolkningsökning. Regionen står i dag för nästan en tredjedel 
av Sveriges bruttonationalprodukt och har 2,4 miljoner invånare. År 2050 
kan det vara så många som 3,4 miljoner invånare. Om staten menar allvar 
med att det ska byggas fler bostäder så behövs det ytterligare medel till 
stockholmsregionens infrastruktur. För att åstadkomma denna utveckling 
krävs en kapacitetsstark infrastruktur både gällande spår- och vägkapacitet. 

 
Givet de stora behov av uppgraderad och ny transportinfrastruktur som 
finns i stockholmsregionen är den utökade ramen om 1,6 miljarder kronor i 
förslag till länsplan väl i underkant enligt Nacka kommun. Kommunen 
noterar att tidigare medelstilldelning i nuvarande länsplan 2018-2029 flyttas 
med till den nya länsplanen. 

 
Nacka är en av landets och stockholmsregionens snabbast växande 
kommuner. Den västra kommundelen utgör en del av den centrala 
regionkärnan. År 2030 beräknas kommunen ha ökat från dagens 108 000 
invånare till drygt 134 000 och år 2040 väntas Nacka ha nästan 160 000 
invånare. För att uppnå målsättningen om en långsiktigt hållbar och attraktiv 
kommun krävs ett kapacitetsstarkt transportsystem som kan ge god 
tillgänglighet till hela regionen. 
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Detaljerade synpunkter 
Nacka kommun emotser breddning och ny utformning av 3,5 
kilometer gång- och cykelbana i Ältastråket där investeringen alltså 
flyttas med från gällande länsplan. 

 
Saltsjöbanan är av stor betydelse för ostsektorns kollektivtrafik och ett 
viktigt komplement till busstrafiken och kommande tunnelbana, inte minst 
för Slussen som målpunkt. Extra viktig blir Saltsjöbanan för perioden innan 
t-banan till Nacka är klar. För att Saltsjöbanan ska vara ett attraktivt, 
kollektivt transportmedel framgent med högre turtäthet behöver upprustning 
och modernisering säkerställas. Särskilt angeläget att säkerställa är att 
• renoveringen/bytet av norra Danviksbron påbörjas snabbt och blir klar 

senast under 2026, och i god tid till återläggningen av spåren från 
Henriksdal till Slussen,  

• upprustningen/bytet av Sickla bro och ett eventuellt arbete för 
Saltsjöbanans upphöjning vid Nacka station likaså blir klara senast 
under 2026, 

• projekten för mötesplats/dubbelspår vid Fisksätra och Tattby stationer 
fullföljs enligt gällande tidplan,  

• beslutet att köpa nya vagnar till Saltsjöbanan fullföljs och gärna 
påskyndas, inte minst för att reducera bullret från banan, samt att 

• markområden snarast reserveras för en utökad depå för dessa nya vagnar 
(uppställningsspår och eventuell kompletterande verkstad)   

För närvarande pågår diskussioner mellan Nacka kommun och Region 
Stockholm som berör flera olika åtgärder för att förbättra Saltsjöbanan och 
infrastrukturen kring banan – något som kommer bidra till en modern och 
kapacitetsstark Saltsjöbana för framtiden. 

 
Projektet pågår för en ny bussterminal i anslutning till tunnelbanans 
slutstation i Centrala Nacka. Även här för Nacka kommun och Region 
Stockholm diskussioner och parterna är i allt väsentligt överens om 
genomförandet. 

 
För Nya Skurubron förutsätter kommunen att finansiering från gällande 
länsplan kvarstår och flyttas med till den nya. Dessutom bör ramen utökas i 
länsplanen och/eller i nationell plan för att täcka hela kostnaden kostanden 
med statliga medel. Det är varken rimligt eller skäligt att Nackaborna och 
andra trafikanter ska tvingas betala avgifter för att åka på en statlig väg, i 
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synnerhet när brobygget inte hållit den avtalade tidplanen. 
 
En Östlig förbindelse skulle bidra till ökad tillgänglighet mellan norra och 
södra länshalvorna genom att öka kapaciteten över Saltsjö-Mälarsnittet, 
tillfredsställa den ökande befolkningens reseefterfrågan i den östra delen av 
regionen samt bidra till ett mer robust trafiksystem i centrala Stockholm. I 
kombination med tunnelbana till Nacka kan Östlig förbindelse möjliggöra 
fler bostäder och arbetsplatser inom och i anslutning till den centrala 
regionkärnan.  
Man bör beakta att en Östlig förbindelse även minskar sårbarheten för 
vägtrafikens snitt över Mälaren-Saltsjön. Det är inte osannolikt att den 
framtida Förbifart Stockholm kan komma att stängas av pga olyckor i 
tunnelsystemet.  
 
Östlig förbindelses finansiering för projektering uteblev i nuvarande 
nationella plan för transportinfrastruktur 2018-2029. Därefter fick 
Trafikverket Region Stockholm i uppdrag att göra ett så kallat ordnat 
avslut genom att precisera det riksintresse för kommunikationer som Östlig 
förbindelse utgör.  

 
Nacka kommun för diskussioner med Trafikverket Region Stockholm för 
att komma vidare med beslut kring riksintresseprecisering och samtidigt 
minimera negativa konsekvenser för Nackas stadsutveckling. Kommunen 
anser att Östlig förbindelse är en del av den framtida regionala 
transportsystemet och att den därför ska projekteras och byggas. 

 
Boo trafikplats utmed väg 222 som avlastar Orminge trafikplats, 
lokalt vägnät och skapar en effektivare trafikförsörjning av 
kommundelen Boo. Boo har en växande befolkning och det planeras 
för ca 145 000 kvm mark för verksamheter, arbetsplatser, 
anläggningar och service. Det är ett viktigt bidrag till den regionala 
näringslivsutvecklingen. Sammantaget ger detta bättre förutsättningar 
för kollektivtrafik (buss), oskyddade trafikanter och lokalklimat. I och 
med fördjupad utredning för trafikplats Boo, som en komplettering av 
tidigare åtgärdsvalsstudie har åtgärderna hel/halv trafikplats förts in i 
Trafikverkets åtgärdsbank, där prioritering kommer ske mellan 
åtgärder som en del i arbetet med åtgärdsplaneringen. 
 
En åtgärd som nu finns i länsplanen är ett extra reversibelt körfält på 
Farstabron. Det vore fördelaktigt om denna åtgärd – om möjligt - kan 
läggas tidigare, med tanke på den ofta förekommande köbildningen. 
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Namn Xx    Namn Xx 
Kommunstyrelsens ordförande  Stadsdirektör 
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Bilaga 2 till protokoll KS 2022-02-07 § 36  
Förslag till länsplan för regional transportinfrastruktur 
2022–2033 (KFKS 2021/1109) 
 
Miljöpartiets förslag till yttrande: 
 

Övergripande synpunkter  
Nacka kommun anser att finansieringen av infrastruktur behöver stärkas. Begränsade 
resurser leder till hårda prioriteringar i stockholmsregionens infrastrukturutbyggnad. Det 
rimmar illa med rollen som landets tillväxtmotor. Det finns idag oacceptabla störningar i 
trafiksystemet med kapacitetsbrister och trängsel. Transportbehoven behöver därför mötas 
med investeringar. Nya bostadsområden och stadsdelar behöver förses med goda 
kommunikationer. Det är viktigt att medelstilldelningen för stockholmsregionen står i 
proportion till dess betydelse för Sveriges ekonomi och befolkningsökning. Regionen står i 
dag för nästan en tredjedel av Sveriges bruttonationalprodukt och har 2,4 miljoner 
invånare. År 2050 kan det vara så många som 3,4 miljoner invånare. Om staten menar 
allvar med att det ska byggas fler bostäder så behövs det ytterligare medel till 
stockholmsregionens infrastruktur. För att åstadkomma denna utveckling krävs en 
kapacitetsstark transportinfrastruktur med tunga investeringar i spårtrafik. Nacka vill också 
lyfta att de kommuner som tar ett stort ansvar genom att aktivt bidra till 
stockholmregionens tillväxt och utveckling med fler bostäder och arbetsplatser bör 
prioriteras när länsplanen tas fram. Det skapar incitament till utveckling och tillväxt vilket 
är nödvändigt för en fortsatt attraktiv huvudstadsregion.  
 
Givet de stora behov av uppgraderad och ny transportinfrastruktur som finns i 
stockholmsregionen är den utökade ramen om 1,6 miljarder kronor i förslag till länsplan väl 
i underkant enligt Nacka kommun. Kommunen noterar att tidigare medelstilldelning i 
nuvarande länsplan 2018-2029 flyttas med till den nya länsplanen.  
 
Nacka är en av landets och stockholmsregionens snabbast växande kommuner. Den västra 
kommundelen utgör en del av den centrala regionkärnan. År 2030 beräknas kommunen ha 
ökat från dagens 108 000 invånare till drygt 134 000 och år 2040 väntas Nacka ha nästan 
160 000 invånare. För att uppnå målsättningen om en långsiktigt hållbar och attraktiv 
kommun krävs ett kapacitetsstarkt transportsystem som kan ge god tillgänglighet till hela 
regionen.  
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Detaljerade synpunkter  
Nacka kommun emotser breddning och ny utformning av 3,5 kilometer gång- och 
cykelbana i Ältastråket där investeringen alltså flyttas med från gällande länsplan.  
Saltsjöbanan är av stor betydelse för ostsektorns kollektivtrafik och ett viktigt komplement 
till busstrafiken och kommande tunnelbana, inte minst för Slussen som målpunkt. För att 
Saltsjöbanan ska vara ett attraktivt, kollektivt transportmedel framgent med högre turtäthet 
behöver upprustning och modernisering säkerställas. För närvarande pågår diskussioner 
mellan Nacka kommun och Region Stockholm som berör flera olika åtgärder för att 
förbättra Saltsjöbanan och infrastrukturen kring banan – något som kommer bidra till en 
modern och kapacitetsstark Saltsjöbana för framtiden.  
 
Projektet pågår för en ny bussterminal i anslutning till tunnelbanans slutstation i Centrala 
Nacka. Även här för Nacka kommun och Region Stockholm diskussioner och parterna är i 
allt väsentligt överens om genomförandet.  
 
För Nya Skurubron förutsätter kommunen att finansiering från gällande länsplan kvarstår 
och flyttas med till den nya. Dessutom ber kommunen ödmjukast om att ramen utökas i 
länsplanen och/eller i nationell plan för att täcka hela kostnaden med statliga medel. Det är 
varken rimligt eller skäligt att Nackaborna och andra trafikanter ska lida för det tidigare 
moderatledda kommunstyrets dåliga avtal med den tidigare moderatledda regeringen, och 
tvingas betala avgifter för att åka på en statlig väg.  
 
Utöver tunnelbana till Nacka skulle en tunnelbana till Tyresö via Älta, och en förlägning av 
den blå linjen till Orminge möjliggöra fler bostäder och arbetsplatser inom och i anslutning 
till den centrala regionkärnan. Projektet Östlig förbindelse behöver avslutas och begravas 
för gott. Det så kallade riksintresse för kommunikationer som Östlig förbindelse utgör 
påverkar kommunens möjligheter till uppfyllelsen av tunnelbaneavtalet som staten har 
tecknat med Region Stockholm, Nacka med flera kommuner. Trafikverkets egen utredning 
visar också att Östlig förbindelse skulle omöjliggöra en uppfyllelse av de regionala klimat- 
och miljömålen. 
 
Riksintressepreciseringen för Östlig förbindelse får också stora negativa konsekvenser för 
en hållbar stadsutveckling i Nacka. Vi anser att Östlig förbindelse inte har en plats i ett 
hållbart framtida regionalt transportsystem och att planerna på den därför ska skrotas. 
 
Nackas nya koldioxidbudget visar också att utsläpp av koldioxid inom kommunens gräns 
måste minska med i genomsnitt 17% per år från och med 2022. Det finns därmed inte 
utrymme i budgeten för vare sig bygget av Östlig förbindelse eller för all extra trafik den 
sexfiliga motorvägen kommer möjliggöra. Enligt Trafikverkets egen analys kommer Östlig 
förbindelse både leda till att vi missar klimatmålet, och till ökad trängsel på Värmdöleden 
och Södra länken. Nacka kommun vill varken ha ökad trängsel på Nackas vägar eller bidra 
till att vi inte når klimatmålet. Boo trafikplats utmed väg 222 som avlastar Orminge 
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trafikplats, lokalt vägnät och skapar en effektivare trafikförsörjning av kommundelen Boo. 
Boo har en växande befolkning och det planeras för ca 145 000 kvm mark för 
verksamheter, arbetsplatser, anläggningar och service. Det är ett viktigt bidrag till den 
regionala näringslivs-utvecklingen. Sammantaget ger detta bättre förutsättningar för 
kollektivtrafik (buss), oskyddade trafikanter och lokalklimat. I och med fördjupad utredning 
för trafikplats Boo, som en komplettering av tidigare åtgärdsvalsstudie har åtgärderna 
hel/halv trafikplats förts in i Trafikverkets åtgärdsbank, där prioritering kommer ske mellan 
åtgärder som en del i arbetet med åtgärdsplaneringen. 
 
 
Namn Xx      Namn Xx 
Kommunstyrelsens ordförande    Stadsdirektör 
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Bilaga 3 till protokoll KS 2022-02-07 § 35  
Förslag till nationell plan för transportinfrastrukturen 
2022-2033 (KFKS 2021/1190) 
 
 
Miljöpartiets förslag till yttrande:  
 

Övergripande synpunkter  
Finansieringen av infrastruktur behöver stärkas. Begränsade resurser leder till hårda 
prioriteringar i stockholmsregionens infrastrukturutbyggnad. Det rimmar illa med rollen 
som landets tillväxtmotor. Det finns idag störningar i trafiksystemet med kapacitetsbrister 
och trängsel. Transportbehoven behöver därför mötas med investeringar i utbyggd 
kollektivtrafik för att få fler att välja bort den egna bilen som transportmedel. Nya 
bostadsområden och stadsdelar behöver förses med goda kollektiva kommunikationer. Det 
är viktigt att medelstilldelningen för stockholmsregionen står i proportion till dess betydelse 
för Sveriges ekonomi och befolkningsökning. Regionen står i dag för nästan en tredjedel av 
Sveriges bruttonationalprodukt och har 2,4 miljoner invånare. År 2050 kan det vara så 
många som 3,4 miljoner invånare. Om staten menar allvar med att det ska byggas fler 
bostäder så behövs det ytterligare medel till stockholmsregionens infrastruktur.  
 
Nacka är en av landets och stockholmsregionens snabbast växande kommuner. Den västra 
kommundelen utgör en del av den centrala regionkärnan. År 2030 beräknas kommunen ha 
ökat från dagens 108 000 invånare till drygt 134 000 och år 2040 väntas Nacka ha nästan 
160 000 invånare. Under denna period kommer även investeringar om åtskilliga miljarder 
kronor ske inom vård, skola, omsorg, kultur, sport och fritid krävas. För att åstadkomma 
denna utveckling - vilket även bidrar till stockholmsregionens tillväxt, krävs en 
kapacitetsstark kollektivtrafikinfrastruktur för att avlasta det befintliga vägnätet. 
Utbyggnaden pågår för tunnelbana till Nacka med en förlängd blå linje som knyter ihop 
med T-centralen och med bytesmöjligheter till övriga tunnelbanelinjer, men även ytterligare 
spårtrafiksatsningar som tunnelbana till Orminge och Älta är nödvändiga för att möta 
befolkningstillväxten. 
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Detaljerade synpunkter  

Skurubron  
Gällande den nya Skurubron ber vi ödmjukast om att ramen utökas i den nationella planen 
för att täcka hela kostnaden med statliga medel då det är varken rimligt eller skäligt att 
Nackaborna och andra trafikanter ska tvingas betala avgifter för att åka på en statlig väg. 
Det är lätt att vara efterklok men tyvärr skrev en tidigare moderatledd kommunledning på 
ett väldigt ofördelaktigt avtal med en tidigare moderatledd regering.  

Östlig förbindelse 
I det underlag för riksintressepreciseringen som presenterats ingår förbindelsens tunnelrör 
och ramper med tillhörande skyddsområden. Skyddsområdena är alltför väl tilltagna och 
medför stora negativa konsekvenser för Nackas stadsutveckling. Nacka kommun vill att 
projektet Östlig förbindelse nu avslutas en gång för alla, så att alla markreservationer kan 
tas bort. Dessa har legat som en våt filt över kommunens stadsutvecklingen under många 
decennier och förhindrat en hållbar utveckling. Nacka kommun anser att staten bör ta sitt 
ansvar och avsluta projektet, allrahelst som alla utredningar visar att Östlig förbindelse 
skulle leda till att Klimat & miljömålen inte går att uppfylla.  
 
Nackas nya koldioxidbudget visar att utsläpp av koldioxid inom kommunens gränser måste 
minska med i genomsnitt 17% per år från och med 2022. Det finns därmed inte utrymme i 
budgeten för vare sig bygget av Östlig förbindelse eller för den extra trafik den sexfiliga 
motorvägen kommer möjliggöra. Enligt Trafikverkets egen analys kommer Östlig 
förbindelse både leda till att vi missar klimatmålet, och till ökad trängsel på Värmdöleden 
och Södra länken. Nacka kommun vill varken ha ökad trängsel på Nackas vägar eller bidra 
till att vi inte når klimatmålet. 
 
Xx namn     Xx namn  
Kommunstyrelsens ordförande   Stadsdirektör 
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